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Verslag van de regioavonden 

De sportvisserijfederaties en Sportvisserij Nederland werken samen aan één gezamenlijke 

sportvisserijorganisatie. Onder leiding van het transitieteam zijn de voorbereidingen hiervoor in volle 

gang. De belangrijkste onderdelen van het éénwordingsplan zijn tijdens de regioavonden met jullie 

gedeeld. Dit document vormt het overzicht van de vragen die tijdens de verschillende regioavonden 

gesteld zijn. Om alle hengelsportverenigingen op dezelfde manier te informeren over de plannen 

voor de nieuwe organisatie ontvangt iedereen dit verslag en de presentatie die tijdens de avonden 

werd gebruikt. In enkele gevallen kan het zijn dat de antwoorden die op de regioavond zijn gegeven 

licht afwijken van de antwoorden in dit verslag. Dit gaat niet om grote of belangrijke afwijkingen. We 

vinden het belangrijk om de antwoorden op een consistente manier op te schrijven, zodat ze feitelijk 

juist zijn en als naslagwerk gebruikt kunnen worden. 

We hopen dat dit document een duidelijk beeld geeft van de besproken thema’s. Zoals we tijdens de 

regioavonden hebben aangegeven, nemen we jullie input ter afweging mee in het definitieve 

éénwordingsplan. Mocht je na het lezen van dit document nog vragen hebben, neem dan gerust 

contact met ons op via: transitieteam@sportvisserijnederland.nl.  

De definitieve stukken voor de federatieve ALV's zullen eind april worden verzonden. Zoals 

aangegeven zullen we online sessies organiseren om vragen te stellen over de voorgestelde 

statuten. Deze zullen waarschijnlijk op 13 en 16 mei plaatsvinden. Over deze digitale bijeenkomsten 

informeren we jullie nog. 

 

Hartelijke groet, 
Het Transitieteam 
Rosetta, Jan, Frank, Anton, Graham en Jan Willem 
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Hengelsport Federatie Midden Nederland – Duiven 

Regioavond: 17 maart 2025 

 

Visrechten 

• Grote rivieren; hebben mensen pacht- / huurovereenkomsten, is dit niet met 

Rijkswaterstaat? Hier staan vaak borden bij alleen voor leden van deze HSV, hoe kan dit? Dit 

zijn vaak oude zakelijke rechten van o.a. beroepsvissers die alleen leden van een lokale HSV 

op hun water laten vissen. Het heeft soms ook te maken met looprechten van o.a. boeren 

die alleen leden van een bepaalde HSV toestemming geven om hun land te betreden. 

• M.b.t. het delen van het water, met name controle en handhaving, hoe ziet dit eruit? We 

hebben een landelijk team van in totaal 85 boa’s, beroepskrachten en vrijwilligers, we willen 

dit verruimen.  Hier komt meer aandacht voor. Bij calamiteiten trekken we ook op met 

politie.  

• Jullie controleren op de visplaatsen waar wij niet mogen vissen? Wij mogen alleen 

controleren op wateren waar visrechten zijn uitgegeven aan, of in bezit zijn van, een 

aangesloten HSV of federatie. 

• Wordt het boa apparaat landelijk geregeld? Ja, dat gaan we zo verder toelichten. 
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(Bestuurlijke) organisatie 

• Kieskringen; je mag als HSV-bestuurder of commissielid niet de kieskring zitten, hoe zit dat? 

Als bestuurslid mag je je wel verkiesbaar stellen voor een kieskring/ledenraad. Dit hebben 

we juridisch uitgezocht.  

• Dus 1 bestuurslid per HSV? Nee, 1 vertegenwoordiger per kieskring (hier zitten meerdere 

HSV’s in). Hier wordt een verkiezing per kieskring voor gehouden. 

• Wat als verenigingen het niet met elkaar eens zijn? Dan gaat het om de meerderheid van 

stemmen. 

• Hoe bepaal je stemrecht/verhouding? Dit is op basis van het ledenaantal, dit gaan we nog 

nader uitwerken. Als we gaan voor dit model, dan wordt dit nog toegelicht. 

• Wordt dit gefaciliteerd? Ja.  

• Er zitten grensgevallen tussen? Dan heb je te maken met 2 federaties? Er zijn straks geen 

federatiegrenzen meer. We hebben gekeken naar gebied/postcode en aantal vissers per 

kieskring, zo is het ingedeeld. De exacte begrenzingen en overlappen e.d. gaan we er nog uit 

filteren als we voor dit model kiezen. 

• Hoe gaan we dit als HSV aan de achterban communiceren? De één heeft de ALV in mei, de 

ander in september? Hoe stroomlijnen we dit? Als nieuwe sportvisserijorganisatie gaan we 

met 2 ALV's werken. Eén in het voorjaar met jaarverslag en financiële verslaglegging, de 

tweede in het najaar met begroting van het jaar erna. 

• Als je in een kieskring komt met een hele grote vereniging. Is het dan niet die HSV die dan de 

dienst uitmaakt? Daarom werken we met stemverhoudingen, zodat nooit één vereniging het 

voor het zeggen krijgt in één kieskring.  

• Krijg je met dit systeem, dat je met HSV’s uit het oosten kansloos bent versus HSV’s uit het 

westen? Dat zij beslissen wat er hier lokaal gebeurt? In de landelijke ALV heeft nu ook niet 

elke federatie evenveel stemmen. Als er regio specifieke zaken zijn, dan is het aan het 

regiokantoor in overleg met HSV’s om hierover te besluiten.  

• Hoe zit het met buitenlandse leden? Die tellen ook mee. Veel mensen zijn trouwens lid voor 

de VISpas, binding is niet zo groot.  

• Wat met de extra VISpassen? Die tellen ook mee. Want je bent lid, je betaalt en staat in de 

ledenadministratie dus telt deze stem mee in de stemverhouding. 

• HSV’s krijgen hun bestuur bijna niet bij elkaar, hoe doe je dat met de kieskringen? We 

verwachten dat dit makkelijker is omdat het op landelijk niveau is. Bij andere sportbonden is 

dit ook het geval. Zitting in ledenraad is qua tijdsbeslag een stuk minder dan wanneer je 

regulier bestuurder bent bij een HSV. 

• Hoelang is een iemand lid van een ledenraad? 3 jaar. Deze benoeming kan twee keer met 

drie jaar worden verlengd. 

Peiling voorkeur: 
Een paar handen omhoog voor ALV met HSV's en overgrote deel aanwezigen voor ledenraad 

met Kieskringen. 
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• Wat is de zittingsduur van de Raad van Toezicht? We volgen code goed sportbestuur, twee 

maal vier jaar.  Er wordt een rooster van aftreden opgesteld, zodat niet alle leden van de RvT 

op hetzelfde moment stoppen. 

• Wat als je je verkiesbaar stelt, moet je dan een ALV organiseren? Wat wordt er dan 

bespreekbaar gemaakt? Nee, de ALV wordt georganiseerd door het regiobureau. Taken van 

de ALV zijn: benoeming en ontslag Raad van Toezicht, vaststellen begroting en jaarrekening, 

strategisch kader en jaarplan.  

• Komt er een regionale afdracht? Nee, er komt één uniforme afdracht voor heel Nederland.  

Financiën 

• Vragen jullie een mandaat om indexering statutair op te nemen? Ja, maar er moet hier nog 

wel jaarlijks voor gestemd worden of de index wordt toegepast. We leggen het principe van 

gebruik van een index vast zodat dit toegepast zou kunnen worden. 

• Kostenpost voor de reorganisatie ligt niet vast in deze kosten? Nee, want dit is de begroting 

voor 2026 en we willen de meeste van deze implementatie kosten in 2025 laten vallen. 

• Hoeveel kost straks de implementatie? Daar wordt aan gerekend op dit moment. 

• Waar staat de reserve op de begroting? Die staat niet op de begroting, die ga je vinden op 

de balans. Er is wel een reserve, die wordt door alle partijen ingebracht, de 

continuïteitsreserve. 
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Sportvisserij MidWest Nederland – Haarlem 

Regioavond: 19 maart 2025 

 

Kerntaken  

• Wat wordt bedoeld met de pijler Maatschappij? Zou jeugd als aparte pijler benoemd kunnen 

worden naast Maatschappij? Met Maatschappij staat de helende/positieve werking van het 

vissen aan alle verschillende doelgroepen centraal.   

• Er heeft pasgeleden een visserijkundig onderzoek door SVN plaatsgevonden aan een water 

van onze vereniging. De uitkomsten van het huidige rapport worden echter niet uitgevoerd. 

Het is slechts een advies. Hoe wordt daar in de nieuwe organisatie mee gedaan? Wordt dat 

professioneler na de fusie? Naar de toekomst toe moet dat een logischer proces 

worden. Voor de uitvoering van de adviezen staan HSV’s grotendeels zelf aan de lat v.w.b. 

de uitvoering ervan. Hierbij kan op onderdelen ondersteuning gevraagd worden. Veel 

adviezen kunnen alleen uitgevoerd worden met toestemming of medewerking van 

watereigenaren en beheerders. Daarbij kan het zijn dat niet alle adviezen uit een rapport 

ook daadwerkelijk uitgevoerd kunnen worden. 

Visrechten  

• De meeste VISpashouders vissen vaak in een straal van een half uur rijden vanaf hun 

woonplek. Is hier onderzoek naar gedaan? Het inbrengen van een bepaald water betekent 

niet dat het water na inbreng direct wordt overspoeld met sportvissers. Hier heeft wel 

degelijk onderzoek naar plaatsgevonden. We kunnen bijvoorbeeld een proefperiode met 

een vereniging afspreken over het voornemen om water in te brengen. Voor het houden van 

wedstrijden op bepaalde wateren bepaalt de vereniging altijd zelf de voorwaarden.    
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(Bestuurlijke) organisatie  

• Wat is de Invloed van verenigingen binnen de kieskringen? Er wordt nader onderzoek 

gedaan naar wat de stemverhoudingen zouden moeten zijn van elke vereniging binnen een 

kieskring.  

• Komen er meer boa's? Daar is nu een tekort aan. Ja, er komen meer boa's in de nieuwe 

organisatie.  

• Kan de HSV die haar eigen ledenadministratie voert, dit ook in de nieuwe organisatie blijven 

doen? Ja, dat kan. Op het moment van betaling door de VISpashouder, wordt de pas 

beschikbaar (live dan wel fysiek).  

• Hoe zit dat met het beheer en onderhoud dat door waterschappen moet worden 

uitgevoerd? Wie heeft de verantwoordelijkheid in deze gesprekken? De HSV is het eerste 

aanspreekpunt met het waterschap. Echter kan SVN en de federatie ook in overleg treden 

met het waterschap wanneer het waterschap nalatig is. Daarnaast vinden er reguliere 

gesprekken plaats met alle waterschappen in onze federatie binnen een VBC-overleg. Niet 

elk waterschap heeft echter dezelfde taken en verantwoordelijkheden, hier zit wel degelijk 

een verschil in. In sommige gevallen zijn federaties zelf huurder van visrechten van 

waterschappen, hier is vaak direct overleg tussen federatie en waterschap. 

• Waar komt de keuze vandaan om de inrichting van de Kieskringen per 30.000 VISpashouders 

op postcode in te vullen? We hebben gekeken hoe het bij andere bonden is ingericht en er is 

vooral gekeken naar wat een goede combinatie is van leden binnen een kieskring. Dit 

huidige voorstel wordt bijvoorbeeld bij de KNVB gehanteerd.  

• Onze federatie is de afgelopen jaren eigenlijk te groot gegroeid. De fusie zou een unieke 

kans zijn om ons gebied evenwichtiger te verdelen door meer regio's te creëren. Dit heeft 

grote voordelen voor de contacten met de waterschappen en ook voor belangenbehartiging. 

Waarom pakken we deze kans niet alsnog? Het besluit om één sterke organisatie te worden 

is op 7 maart 2024 genomen door de besturen van de zeven federaties. Er is door de 

voorzitters belang gehecht aan de bereikbaarheid van de regio’s door het land heen. 

Daarom blijven de huidige regio's intact. Wellicht dat in de toekomst onze regio alsnog 

wordt opgedeeld.  

• In de nieuwe organisatie staat 75 fte's, is dat het aantal zonder bestuurders? Het aantal fte's 

van de nieuwe organisatie is hoger, namelijk 120. En het is zonder bestuursleden.  

Uitkomst stemming: het grootste deel van de aanwezigen is voor een ledenraad. 

Financiën  

• Gaat de fusie kostenverhogend werken? Voor de federatie MidWest betekent het een 

verlaging van € 0,75 van de afdracht tov de afdracht 2025. 

• Waar zit de onderbouwing om de afdracht van nachtvissen en derde hengel zo te 

verhogen? Er is al een aantal jaren niet op deze onderdelen geïndexeerd en de afdracht 

moet ook gemiddeld gezamenlijk worden gedragen. Het huidige plan voorziet een grote 

uitbreiding van de kerntaken, vooral op het gebied van controle en handhaving.  
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• De hogere bedragen van de derde hengel wordt als een melkkoe door SVN gebruikt. Wat 

krijgen degene die de derde hengel vergunning aanschaffen hiervoor terug? De 

dienstverlening moet verbeterd worden, maar dit moet ergens van betaald worden. Het zou 

ook in afdracht van de reguliere VISpas kunnen worden verhoogd, maar daarmee gaat de 

laagdrempeligheid van het aanschaffen van een VISpas verloren. De derde 

hengeltoestemming wordt als een keus naast de reguliere VISpas beschouwd. Er worden 

bijvoorbeeld regelmatig karpers uitgezet.  

• Controle en handhaving is bijna 8 ton, is dat met of zonder salaris? Dit bedrag is zonder 

salaris van de boa's, maar met de vrijwilligersvergoeding van de vrijwillige boa's.  

• Voor wedstrijden staat ruim 800k begroot, is dat niet te veel? SVN heeft nu reeds 600k 

staan. Na de fusie komen hier de kosten van de regiokantoren nog bij.  

• Voor de continuïteitsreserve wordt in dit voorstel een periode van vier maanden 

aangehouden, is dat niet te weinig? De accountant adviseert deze periode van vier 

maanden. Het is een enorme kapitaalaanslag om een langere periode aan te 

houden. NOC*NSF hanteert dezelfde rekenregel. 

Overige vragen  

• Wat kunnen de verenigingen doen als gemeentes worden samengevoegd? Veranderen de 

kieskringen dan mee? Dit scenario is altijd mogelijk. Er zijn bepaalde omliggende 

verenigingen waar je wel of juist geen affiniteit mee hebt.   

• Is er een overzicht van de twee varianten beschikbaar van de voor en tegen argumenten 

zodat men goed kan nadenken om tot een juiste keuze te komen?  Nee, tijdens de 

regioavonden wordt gepeild welk model de meeste voorkeur heeft, deze wordt in het plan 

voorgelegd.Wanneer krijgen de verenigingen de ledenvergadering stukken 

toegestuurd? Ongeveer vier weken voor de ledenvergadering worden de volgende stukken 

verstuurd: het Integrale plan, de statuten voorzien voor de nieuwe organisatie en het 

fusievoorstel.  

• Wanneer is de Algemene Ledenvergadering van MidWest? Deze vindt voor federatie 

MidWest op dinsdag 27 mei plaats bij Van der Valk in Breukelen.  

• Wanneer valt het besluit dat we verder gaan met de fusie? Tijdens de ALV van SVN op 28 

juni wordt daar het besluit genomen. 

• Wordt dat met een meerderheid van de stemmen bepaald? De fusie heeft een bepaalde 

volgordelijkheid: er wordt gestemd over een fusievoorstel, dan vindt de opheffing van de 

federatie plaats en vervolgens gaan we op in één nieuwe organisatie. De precieze details zijn 

op federatieniveau verschillend.  
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Sportvisserij Zuidwest Nederland – Dordrecht 

Regioavond: 19 maart 2025 

 

Kerntaken 

• Hoe werkt belangenbehartiging voor verenigingen die op de grens van een 

waterschapsgebied zitten? De bestaande goede contacten houden we in stand.  

 

Visrechten 

• Kun je een meeVISvergunning uitgeven op gedeeld water van een HSV? Veel waterschappen 

verbieden de uitgifte van machtigingen welke je nodig hebt om het water te delen. 

Onderverhuur van viswater is in veel gevallen ook niet toegestaan. Twee verschillende 

dingen; Degene die het visrecht huurt bepaald de voorwaarden waaronder het water 

gedeeld mag worden. Voor wat betreft de opmerking van het waterschap, dit betrof een 

rechtszaak waarin het waterschap een bepaling wilde toevoegen aan een 

huurovereenkomst. De rechter heeft in dit geval bepaald dat dit niet zomaar kan. De 

bedoeling is dat we vanuit het solidariteitsbeginsel inzetten op het delen van water. Daar is 

inderdaad een machtiging voor nodig waar nog aan gewerkt moet worden. 65%-70% van de 

sportvissers heeft aangegeven met één document in alle wateren te willen vissen. 
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• Waarom wordt er gekozen terug te gaan naar oude regels zoals bijvoorbeeld de 

verdeelsleutel op subsidie bij het inbrengen van water? De contributie wordt opgebracht 

door 700.000 sportvissers, daarom zou het gek zijn als sportvissers betalen voor niet 

ingebracht water. 

• Het is niet voor elke HSV mogelijk al het water in te brengen vanwege de afspraken die 

gemaakt zijn met de verhuurder, dit maakt dat er begrip moet zijn voor de verschillen. 

Daarnaast wordt er getwijfeld of de statutaire verplichting tot het inbrengen van water niet 

botst met het verenigingsrecht. De autonomie van de visrechthebbende kan mogelijk 

worden aangetast wat weer botst met het eigendomsrecht in het privaatrecht. Het heeft de 

voorkeur een vorm te vinden om balans te zoeken en de voorkeur aan vrijwilligheid te 

houden. Er zijn op dit moment grote verschillen in de statuten van de federaties voor wat 

betreft de inbreng van viswater. Er is gezocht naar de gulden middenweg, maar de 

verplichting tot inbreng komt er niet. Dit punt heeft nog wel nadere uitwerking nodig.  

• Het advies wordt gegeven om te toetsen of het statutair haalbaar is de inbreng van viswater 

op te nemen. Statutair inbrengen van viswater zou een dealbreaker kunnen zijn om voor een 

fusie te stemmen tijdens de ALV. Het bestaansrecht van de HSV moet geborgd blijven. 

• Het enige wat juridisch haalbaar is dat het bevlot- en bevaarbaar water ingebracht worden. 

Door een wetswijziging in 2005/2006 is de kleine VISpas geïntroduceerd waardoor je met 

één hengel met aangewezen aas mocht vissen. Het is bekend dat er geen water toegevoegd 

kan worden zonder toestemming van de HSV. 

 

(Bestuurlijke) organisatie 

• Klopt het dat de vertegenwoordiging van sportvissers lid is van de ledenraad? Dit klopt. 

• Word je zonder last en ruggenspraak lid van kieskring? Het is een getrapt systeem, iedereen 

wordt vertegenwoordigd. 

• Wakkert de keuze voor de ALV de discussie om de stemverhouding weer aan? Het verschil in 

aantal stemmen per HSV zal blijven, ook bij de keuze voor kieskringen.  

 
Uitkomst stemming 60%/40% voor de ALV met alle HSV's. 

• Komen er tijdelijke statuten? Nee. 

• Zijn de statuten voor de nieuwe organisatie klaar als er in de ALV voor opheffing van de 

federatie gestemd wordt? Na de laatste regioavond op 3 april zullen de laatste details 

verwerkt worden in de statuten. Tijdens de ALV zal ook bekend worden wie er in de tijdelijke 

Raad van Toezicht komen. De definitieve statuten worden meegestuurd met de stukken 

voor de ALV. 

• Wat betekent remuneratie? Dit gaat over de arbeidsvoorwaarden en het functioneren van 

de directeur bestuurder.  

• Is de tijdelijk raad na 6 maanden helemaal weg? Ja, zij stellen o.a. de eerste ledenraad in. 

Nadat dit proces is afgerond komt een benoemingscommissie voor de definitieve Raad van 

Toezicht. De ledenraad besluit over de benoeming van de nieuwe Raad van Toezicht. 
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Financiën 

•  Gaat bijdrage omhoog van 23 naar 26 Euro? Ja. 

 

Overige vragen 

• Is het voor individuele HSV’s mogelijk aan te sluiten bij de nieuwe organisatie als de federatie 

‘nee’ zegt tegen de fusie? Dit is inderdaad mogelijk. 

• Zijn alle HSV’s automatisch lid van de nieuwe organisatie als de fusie doorgaat? Dat is inderdaad 

het geval, omdat het een juridische fusie betreft. 

• Gaat de ledenraad over het strategisch kader stemmen? Dus ook over de inbreng van viswater. 

Dat is inderdaad het geval. 
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Sportvisserij Limburg – Roermond 

Regioavond: 20 maart 2025 

 

Kerntaken 

• Blijft de dagelijkse aansturing in de regionale organisatie? Ja, die blijft. 

• Wat zijn de waarborgen voor wat er nu wordt neergezet? Niemand kan in de toekomst 

kijken, maar stel men wil het kantoor in Limburg opheffen. Dan weten jullie wel mensen op 

de been te brengen om dat tegen te houden. Er is geen enkele intentie om minder kantoren 

te hebben. We willen de service optimaliseren. Landelijk samenwerken maar regionaal 

uitvoeren. De hele organisatie heeft 135 mensen. Op deze dia staan alleen fte voor de 

kerntaken. 

• Uit hoeveel personen zal de RVT bestaan? 5 personen. 

• Kerntaken, kenniscentrum. Waterschappen hebben ook veel kennis, het is belangrijk 

daarvan gebruik te maken. Dat is vanzelfsprekend, maar waterschappen hebben een andere 

taak. Zij zijn partners voor ons, wij zijn recreatie gebruikers van het water. Zij maken de 

vispassages, maar vaak doen we het onderzoek samen met hen. Wij geven ook adviezen 

over aanleg van vispassages.  

• Is de zeggenschap van de 7 regio’s gelijk verdeeld? We zijn 1 organisatie. Het inspraakmodel 

komt later tijdens deze presentatie aan bod.  

  

Visrechten 

• Waar zijn de cijfers uit de dia met ha ingebracht water op gebaseerd? Er is gekeken naar 

hoeveel water er beschikbaar is, en hoeveel water is er gedeeld. Daar zit ook federatief 
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water bij. In Limburg heb je veel kleine putten, dat telt natuurlijk qua oppervlakte niet hard 

mee.  

• Wat is de toegevoegde waarde van SVN en de VISpas? Niet alle leden van de HSV’s in 

Limburg willen vissen in de rest van Nederland, en hebben geen VISpas nodig. Waarom moet 

de HSV voor alle 1.000 leden de VISpas betalen? Dit staat los van het doel van de 

eenwording. Dit heeft betrekking op de vraag waarom de VISpas? We zijn in 2007 

overgegaan naar de VISpas. Maar er is ook daarvoor altijd al afdracht geweest aan de 

landelijke organisatie en de federatie. Vroeger overtraden veel verenigingen die regel. Nu is 

dat veel minder geworden. Met in totaal 700.000 sportvissers betalen we met elkaar een 

relatief lage afdracht, waarmee we veel voor de sportvisserij kunnen doen. Je betaalt 

feitelijk niet voor de Lijst van Viswateren, maar voor de belangenbehartiging van de 

sportvisserij in Nederland. We helpen verenigingen die bedreigd worden. Zodra het vissen 

op 1 plek verboden wordt, verspreidt het verbod zich als een olievlek in Nederland. Samen in 

een grote organisatie staan we veel sterker tegen bedreigingen van buiten. We betalen de 

afdracht gezamenlijk, en we lossen daarmee gezamenlijk de problemen op. Elke vereniging 

profiteert daarvan. Er is VIS TV, controle. Willen we over 10 jaar ook nog kunnen vissen? Dan 

ook nu weer samen sterk ipv alleen in je eigen hokje. Als het ergens gebeurt dat sportvissen 

wordt verboden, dan komt het overal. Nu zijn extra inspanningen nodig om dat te 

voorkomen.  

• Maak VIS TV meer educatief. Laat meer jeugd zien, hoe je ze leert vissen. Er zit nu ook wel 

wat voor de jeugd in. Soms zie je herhalingen van oude afleveringen van VIS TV die niet 

meer zo goed passen in de tijd van nu. We doen nu veel meer aan het vissen met ouderen 

en jongeren. Dus, mee eens, veel meer laten zien wat we allemaal aan goede dingen doen. 

Het kan meer educatief, maar een beetje lol hebben bij het vissen mag er ook zijn. 

Daarnaast besluit RTL zelf welke afleveringen ze herhalen, daar hebben we geen inbreng in. 

• Bij niet delen van viswater, geen boa-ondersteuning? Ja, wel boa-ondersteuning bij 

incidenten. Ingebracht viswater heeft meer toezicht nodig en zal regelmatiger worden 

gecontroleerd. Ben je dan het haasje als je niet deelt? Nee, de afspraken die er nu regionaal 

gelden blijven gehandhaafd. 

• Hoe kom je aan een VISpas? Altijd alleen via de HSV.  

• En hoe zit het dan met de kleine VISpas? Omdat de overheid geen verenigingsdwang wil, is 

in 2007 bij de fusie van de OVB en de NVVS-verenigingen) afgesproken dat vissen zonder lid 

van een vereniging te zijn, mogelijk moet blijven. Dat is de kleine VISpas. Nog maar weinig 

mensen kopen de kleine VISpas. De VISpas met de Gezamenlijke Lijst van Viswateren biedt 

de sportvisser zoveel meer. De VISpas is uniek in de wereld. Er komen ook veel 

buitenlanders op af. De meesten hebben inmiddels de regels wel goed door, en er zitten 

heel nette vissers bij. Nu nog verbeteren van de kennis van de regels bij de mensen die uit 

oostelijker streken van Europa komen.   

• Uit onze ervaringen daarmee tot nu toe lijken bekeuringen geen effect te hebben.  

Handhaving en waar nodig bekeuringen uitdelen blijft noodzakelijk. Het is ook een kwestie 

van opvoeden.  

• Hoe gaan jullie om met HSV’s zonder viswater? Die zijn er, daar kunnen we niets aan doen. 

In GrDr zijn er honderden droge verenigingen. Er is momenteel één buitenlandse vereniging, 
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maar we nemen geen nieuwe buitenlandse verenigingen aan. Ook wordt het moeilijker om 

als vereniging zonder viswater straks lid te worden van de Sportvisunie. Een vereniging moet 

daadwerkelijk meerwaarde vertegenwoordigen voor de sportvisserij. 

• Wanneer is die plus geldig? Welk onderscheid? De huidige service zoals jullie die nu krijgen, 

die blijft. Specifiek voor de situatie van HSV’s met visvijvers gaan we kijken of er maatwerk 

mogelijk is. 

• Kun je vissers uitsluiten van verenigingen die niet delen? Nee, we gaan nu uit van het 

solidariteitsbeginsel. Zoals eerder aangegeven zijn veel verenigingen ook droog geworden en 

hebben ze geen water om te delen. 

• Een HSV met vijver heeft meer onkosten. Dat is heel verschillend per vijver. Bij een aantal 

vijvers zijn de kosten inderdaad veel hoger. 

• Een droge vereniging heeft voordeel en kan concurreren met de prijs van de VISpas. Dat is in 

theorie het geval. Na 2007 zijn er steeds meer leden bijgekomen bij alle verenigingen, bij 

droge en natte verenigingen. We zien in de cijfers dat droge en natte verenigingen allebei 

stijgen in ledenaantal. Er is maar een heel klein percentage sportvissers dat lijkt te shoppen 

naar de goedkoopste VISpas.  

• Subsidie bij niet delen viswater. Wij kunnen niet delen, mag niet van de verhuurder. Lagere 

subsidie voelt als straf. Is een andere verhouding mogelijk? Bijvoorbeeld 50% i.p.v. 25 %. Dit 

nemen we mee in de verdere uitwerking. 

• Onderhoud en beheer, zo worden visvijvers voorgetrokken ten koste van kanaalvissers. Daar 

wordt weinig onderhoud gedaan, daar staan hoge brandnetels en braamstruiken. We zien 

juist op steeds meer plekken in het land dat voorzieningen worden aangelegd langs rivieren 

en kanalen. Deze voorzieningen worden nu ook onderhouden.   

• Veel promotie voor boa’s gehoord. Toch wordt verschil gemaakt tussen HSV’s die water 

inbrengen en niet-inbrengen. Dat is tegenstrijdig! Bij het regiokantoor kunnen aanvragen 

worden gedaan voor controles in het geval van calamiteiten. In de nieuwe organisatie 

zoeken we de eenheid, die er nu niet is. Binnen de 4 kerntaken willen we overal 

verbeteringen realiseren. De medewerkers zullen als collega’s binnen 1 organisatie veel 

meer gaan samenwerken dan nu het geval is. We willen zoveel mogelijk overal kunnen 

vissen in NL. Natuurlijk is het een utopie dat dat helemaal gaat lukken. Wel verleiden we met 

een pluspakket de verenigingen om meer water in te brengen. Niet om een tweedeling, 

maar iedereen profiteert van de voordelen dat we een landelijke organisatie zijn.   

• Controle en Handhaving moet overal hetzelfde zijn?! Nee, want er is verschil of water alleen 

door de vereniging zelf wordt gebruikt, of met anderen wordt gedeeld. Het is logisch dat een 

HSV daarin een ook eigen verantwoordelijkheid heeft. Hierbij kan wel hulp worden gevraagd 

bij het regiokantoor. 

  

(Bestuurlijke) organisatie 

• Model met ledenraad, hoeveel vertegenwoordigers per regio?  Limburg 2, Fryslan 2, GrDr 2, 

MiddenNL 3, OostNL 4, ZWN 8, MWN 6. Totaal 27 vertegenwoordigers, grootte kieskring ca. 

25.000 -35.000 sportvissers.  
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• Waarom niet 4 per regio? Dat is niet democratisch. Je moet kijken naar ledenaantallen, en 

daarom moet je de stemverhouding staffelen.  

• Stemverhouding verandert bij uitbreiding leden? Dit zijn in principe de aantallen voor de 

komende tijd.  

• Kunnen bestuurders van HSV’s vertegenwoordiger worden? Eerder hebben we daar nee op 

gezegd. Daar hebben we veel bezwaar op gekregen, want dat doet geen recht aan mensen 

die veel kennis hebben van de regio en zeer gecommitteerd zijn aan de sportvisserij. We 

hebben dit juridisch nagevraagd en het blijkt ook mogelijk te zijn om als bestuurder van een 

HSV zitting te nemen in de ledenraad.  

• Stemverhouding is groot verschil in deze twee opties. Geef in de kieskring ook elke HSV 1 

stem. Nee, dat doet geen recht aan het democratisch principe. In de praktijk zullen vele 

kleine HSV’s samen toch redelijk in balans zijn tegenover de grote HSV’s.   

• Voor- en nadelen van beide inspraakmodellen toelichten? Bij de ALV met alle HSV’s heeft 

elke HSV zijn eigen inbreng. De HSV kan dus altijd zijn eigen mening inbrengen. Bij de 

ledenraad gebeurt dat altijd via één vertegenwoordiger, namens de kieskring. In de kieskring 

is veel meer onderling overleg mogelijk. Maar vergaderen met 700 bestuurders van HSV’s? 

Moeilijker te organiseren, hoelang duurt zo’n vergadering? Vergaderorde brengt ook 

beperkingen met zich mee.  

• Wat als de 2 vertegenwoordigers uit Limburg het werk niet aankunnen? De hoeveelheid 

werk voor de vertegenwoordigers zal beperkt zijn. Het zijn niet bestuursleden zoals nu bij de 

federatie. Daarbij krijgen ze ondersteuning van het regiokantoor. 

• Vervangers aanwijzen?  Daar kijken we naar. We willen nu ook geen ingewikkeld systeem 

opzetten met allerlei vervangers, want hoe houd je die betrokken. Duidelijk is dat als een 

vertegenwoordiger langere tijd uitvalt er gekeken moet worden naar vervangers. 

• Stel dat je die je kiesmannen (of vrouwen) vindt, worden die betaald/vergoed? Zij krijgen 

een vrijwilligersvergoeding. Zullen we goed over nadenken, mag geen tekort zijn. Onkosten 

worden vergoed.  

• Hoe zit het met het quorum voor een vergadering? In de statuten wordt per federatie 

beschreven hoe besluiten worden genomen. In de toekomstige organisatie gaat het met 

meerderheid van stemmen.   

• Hoe wordt het contact van de vertegenwoordiger met de HSV’s geborgd? Er wordt twee 

keer per jaar een Hengelsportcafé georganiseerd. Veel uitwisseling mogelijk, zoals de 

meesten van jullie dat nu de afgelopen twee maanden ook als positief hebben ervaren.   

• Worden er verslagen gemaakt? Ja.  

• De vertegenwoordiger moet betrouwbaar zijn? Zeker, er komt een profiel, en een commissie 

die kandidaten toetst en advies geeft of de kandidaat benoembaar is.  

  

Stemming: Overgrote deel van de aanwezigen is voor een ledenraad model. 
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Financiën 

• Wie verdeelt aanvragen voor het regiofonds? De Regiomanager en het team doen dit. 

• Veel hengeldruk vanwege 3de hengel- of nachtvistoestemming van SVN. Deze HSV heeft 

alleen maar last van deze toestemming. Krijgt deze mensen niet weg als de vereniging zelf 

wil wedstrijdvissen. HSV heeft zeggenschap over het wel of niet meedoen of uitgeven van 

een nachtvistoestemming. Het is uw recht om bijvoorbeeld wel de nachtvistoestemming 

maar niet de 3de hengeltoestemming toe te staan. Controle op ingebracht water. Schrijf de 

regels goed op in de VISplanner.  

• Alle visstekken in de VISplanner met de juiste regels, in verschillende talen. Mee eens, moet 

nog veel beter. De app kan (nog) niet alles. Daar gaat verbetering in komen.  

• Waarom zijn de laatste drie toestemmingen fors duurder? Het is een klein aantal mensen 

die deze toestemmingen gebruiken. Anders zouden veel mensen betalen voor iets waar 

maar weinig mensen gebruik van maken. We verhogen de prijs, want er is jarenlang niet 

geïndexeerd. Bovendien kosten de nacht- en 3de hengeltoestemmingen ook meer aan 

controles.  

• Hoe begroten in de toekomst? Er komt een financiële commissie. Veel inbreng en 

voorstellen uit de regio’s voor de begroting is mogelijk.  

• Toelichting allocatie van financiële middelen. Hoeveel krijgt de regio terug van de afdracht?  

Jullie eigen begroting zit in de totale begroting, dezelfde financiële middelen als altijd.  

• Limburg gooit 5 ton aan afdracht in de pot. Wat zien we terug? Gaat dat minder worden?  

Iedere regio heeft dezelfde afdracht.  Gaat zeker niet minder worden, het huidige 

dienstverleningsniveau is de basis, dit willen we verder uitbouwen.  

• Alloceren van de regionale afdrachten? Nee, voor heel Nederland komt dezelfde afdracht. 

Het streven is dat de kwaliteit van het sportvissen in NL overal gelijk is. Dat willen we met 

elkaar bereiken, in 1 organisatie. Wensen uit de regio zullen geëerbiedigd worden en ruimte 

voor worden gemaakt. Er is altijd ruggenspraak met de regio’s.  

  

Overige vragen 

• Wanneer mijn federatie niet mee fuseert, krijg ik dan geen VISpas meer? Dat klopt.  

• Stel dat ik als HSV wel wil fuseren? Dan sluit je je aan bij de Sportvisunie  

• De eenwording is een alles of niets verhaal. Wat is niets? Dan blijven de federaties 

gedeeltelijk zoals het nu is. De federatie die niet fuseert blijft op zichzelf, maar dan zonder 

VISpas en ondersteuning. 

• En wat als er 3 federaties op zichzelf blijven? Dan gaan we door zoals het was. Maar dan 

maken we meer kosten. Dan kunnen sommige dingen niet beter worden, iedere federatie 

doet zijn eigen ding, op zijn eigen wijze. Geen oplossingen voor de problemen die er zijn. Het 

gaat nu niet slecht. Maar het kan beter, we zijn te weinig op de toekomst voorbereid. 

Medewerkers van federaties en Sportvisserij Nederland willen dat de fusie doorgaat. 

• Waarom wordt het dan moeilijker? Omdat de federaties autonoom zijn. Als een federatie 

iets niet wil, dan kunnen de andere federaties dat niet overrulen. Zo komt het stil te staan, 

en wordt het moeilijker om verbeterdoelen te bereiken.    
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Sportvisserij Oost-Nederland – Holten 

Regioavond: 24 maart 2025 

 

Kerntaken  

• Voor welke wateren geldt de benoemde uitzonderingen om water niet te kunnen/willen 

delen? De uitzonderingen gelden voor de wateren die vallen onder punt 1 Nederlandse 

vaarwegen en meren en plassen groter dan 50ha Voor overige wateren geld het basis en 

gedeeld water pakket. 

Visrechten  

• Wie is juridisch aansprakelijk wanneer je als HSV de huur/pachtvergoeding terugkrijgt. De 

club. De HSV blijft juridisch huurder van het water.  

(Bestuurlijke) organisatie  

• Wat is de staffel voor het aantal stemmen bij het voorstel van één landelijke ALV? Elke 

vereniging heeft altijd 1 stem. Grotere verenigingen krijgen meer stemmen. Na rato van 

leden. De staffel komt nog, maar zal makkelijker worden dan hoe het nu werkt bij SVON.   

• Hoe borg je dat je binnen de kieskring iemand krijgt met goed, gezond boerenverstand en 

bekwaam is voor deze functie? Er worden wel “eisen” aan deze persoon gesteld. Er zal met 

een profiel worden gewerkt. Ze worden “getoetst” en vervolgens wel/niet benoembaar 

gesteld.  Maar het is aan de verenigingen in de kieskring om iemand te kiezen. 

• Hoe druk ben je met de functie als vertegenwoordiger van een kiesring. Hoeveel tijd gaat 

zoiets kosten? Het zal minder zijn dan een huidige functie van een bestuurder van de 

federatie. 

• Waar zal de landelijke ALV plaatsvinden? Ergens centraal in Nederland. 
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• Stel er komen personen in de Raad van Toezicht waar verenigingen niet mee eens zijn. 

Kunnen we daar nog wat mee? Als de nieuwe organisatie staat kiest de ALV of ledenraad de 

vertegenwoordigers voor de Raad van Toezicht. 

• We krijgen slechts een maand van tevoren alle stukken. Dan kunnen we dus niets meer 

aanpassen. Klopt, want dit is het voorstel. Zodat je weet waar je als HSV over gaat stemmen. 

Deze regioavond is bedoeld om jullie te informeren, om vragen te beantwoorden en om 

belangrijke input mee kunnen nemen in het eindvoorstel. In de stukken zal datgene komen 

staan wat we met zijn allen hebben besproken. Na deze avond kan er nog kleine wijzigingen 

plaatsvinden, maar het is al wel voor 95% klaar. Eventuele gevraagde wijzigingen leggen we 

vast in de notulen van elke ALV. Deze worden behandeld in de eerste vergadering van de 

ledenraad. Daar kan dan bepaald worden wat met deze gevraagde wijzigingen gebeurt.  

• Waarom zo’n haast? We hebben maar een maand om onze leden te informeren? We zijn al 

een jaar bezig en hebben jullie ook vorig jaar al geïnformeerd. We proberen jullie zoveel 

mogelijk te informeren en te betrekken.  

• Bij hoeveel federaties die niet meedoen gaat de fusie niet door? Lastig om nu te zeggen. Het 

is ook afhankelijk van welke federatie niet meegaat. 

• De stemming op de ALV van 27/28 mei. Hoe gaat dat? Schriftelijk of per hand? Dat gaat 

schriftelijk.  

Uitkomst van de peiling met betrekking tot ALV of ledenraad: Dit is ongeveer gelijk. 

Financiën  

• Wat verstaan we onder “gezamenlijke inkoop waar moeten we aan denken? Denk aan 

kantoorartikelen. Alles moet nu acht keer dit kan effectiever en goedkoper.  

• Onze leden betalen allemaal een afdracht. Het is niet eerlijk als de clubs meer moeten 

betalen bij een visserijkundig onderzoek. Helemaal als de wateren niet ingebracht kunnen 

worden.  

Overige vragen  

• Op de vorige bijeenkomsten hebben we (een HSV) een aantal op- en aanmerkingen gegeven op 

jullie voostellen. Maar we zien hier niets van terug.  Er is wel degelijk geluisterd naar de clubs. 

Alles is genoteerd. Vervolgens hebben we aantal plannen/voorstellen aangepast. Zie o.a. de 

voorstellen en uitzonderingen voor het inbrengen van wateren. Ook het mogelijk zijn voor een 

HSV-bestuurder om zitting te nemen in de ledenraad is aangepast. 

• Nu worden er zaken toegezegd of vastgelegd. Maar krijgen we als HSV garantie dat het niet gaat 

veranderen wanneer de eenwording een feit is? Krijgen we b.v. garantie dat dan de regelingen 

niet wordt aanpast. Niet dat we dan ook opeens ook de kleinere wateren ook moeten 

inbrengen.  De nieuwe organisatie is een ledenorganisatie waar democratische besluiten worden 

genomen. Hier ben je als club zelf bij. Via de kieskring dan wel een landelijke ALV. En heb ook 

een stukje geloof en vertrouwen in de (nieuwe) organisatie. We hebben samen hetzelfde 

belang.  

• Hoe is de staffel van aantal medewerkers per kantoor? Het totaal aantal medewerkers in de 

regio zal niet veel veranderen. Zal meer gebaseerd worden op functie.  
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• De tarieven van de vispassen zijn per kalanderjaar? Ja.  

• Wie bepaalt de voorwaarden van de wateren die worden gedeeld? We hebben een lijst met 

voorwaarden voorin de Gezamenlijke Lijst. Maar de vereniging kan zelf andere voorwaarden 

voor haar eigen water stellen. Dus ook wel/niet een derde hengel, nachtvissen, enz.  

• Gaan de clubs inkomsten mislopen van extra vergunningen? Nee, het systeem blijft hetzelfde. 

Sportvissers kunnen nog steeds een tweede of derde VISpas aanschaffen.  

• Zit in de personeelskosten ook de nieuwe mensen en boa’s in verwerkt? Ja. Het is gebaseerd op 

de nieuwe formatie met +/- 135 personen in dienst.  
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Sportvisserij MidWest Nederland – Bilthoven 

25 maart 2025 

 

Visrechten  

• Blijft federatief water dat nu ingebracht is, federatief? Bij voorkeur wordt dit water 

landelijke gedeeld. Want of je je water nu deelt met 150.000 sportvissers of met de hele 

club is eigenlijk hetzelfde. Dus we gaan graag in gesprek hierover, maar uiteindelijk is het 

wel mogelijk, al heet het dan regio. 

• Gaan we ook verenigingen weren die geen wateren inbrengen? Nee, we gaan verenigingen 

verleiden, maar niet verplichten.  

• Er zijn wateren niet ingebracht volgens het getoonde schema, zoals het Amsterdam-

Rijnkanaal en de Waal, maar dit is in werkelijkheid wel ingebracht. Dit is niet correct, niet het 

gehele Amsterdams-Rijnkanaal is ingebracht. Ook delen van de Waal zijn niet gedeeld. Dit 

gaat vaak om water wat wordt gehuurd (of in machtiging is) van een beroepsvisser. 

• Het onderhoud en beheer, wat houdt dit in? Het gaat om onderhoud van voorzieningen 

zoals vissteigers en visstoepen. Ook kan het gaan om onderhoud van de waterkanten door 

bijvoorbeeld het maaien van stekken. Dit wordt uitgevoerd door een aannemer in opdracht 

van de landelijke organisatie.  

(Bestuurlijke) organisatie  

• Is dit de eerste stap om alle hengelsportverenigingen op te slokken? Daar is geen sprake van. 

De HSV’s zijn belangrijk en blijven dat in de toekomst ook. Eén van de doelen van de fusie is 

juist om de verenigingen beter van dienst te kunnen zijn. 

• Is er een slide hoe de huidige organisatie met de acht verschillende organisaties nu in elkaar 

steekt? Dit overzicht kan vanavond niet getoond worden. Nu heeft ieder regiokantoor zijn 
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eigen bestuur waar hij verantwoording aan aflegt. Daardoor verlies je de landelijke 

slagkracht.  

• Komt dit in het toekomstige pand? Het regiokantoor blijft op de huidige locatie.  

• Er staat regelmatig ‘huidig’ en ‘ontwerp’ benoemd, dus er kan nog heel veel gewijzigd 

worden? We presenteren nu een zogenoemd 90-95 procent model. Er kan dus nog wel 

gewijzigd worden, maar niet heel veel. 

• Suggestie is om ‘Vaststellen’ op te nemen in deze dia (dia met bestuur en ledenraad). Goede 

suggestie.  

• Wanneer een kleine vereniging en een grote vereniging in een kieskring samenkomen, wordt 

het voor de kleine vereniging dan moeilijk om iemand voor te dragen? Nee, iedereen kan 

zich verkiesbaar stellen. 

• Wanneer er 10-15 HSV inzitten, heeft de grootste HSV dan meer stemrecht dan de overige 

‘kleinere’ HSV's?  Nee, we maken de kieskringen zo dat nooit één grote vereniging het 

helemaal voor het zeggen heeft. We zullen nog een stemverhouding voorstellen. 

• Kun je je als bestuurder van een vereniging verkiesbaar stellen voor de ledenraad? Ja dat 

kan, dat is juridisch mogelijk.  

• Heeft een kiescommissie voor een voordracht van een kiespersoon nog wel zin? Dat heeft 

zeker wel zin. Een screening blijft altijd belangrijk. Dit advies wordt meegegeven aan bij de 

verkiezing van de ledenraad.   

• Is het advies bindend van de commissie? Nee, dit is niet bindend. De HSV's hebben het 

eindoordeel en kiezen zelf.  

• Waar gaat de voorkeur van de federatie naar uit? We leggen dit neutraal voor. 

• Hoe pakken landelijke politieke partijen dit aan? Er is voor deze nieuwe organisatie gekeken 

naar o.a. de KNVB en ANWB. Deze organisaties hebben het ingericht dat er per provincie een 

aantal stemmen geldt.  

• Waar gaat de voorkeur van de aanwezigen naar uit? 60% van de aanwezigen geeft de 

voorkeur aan om met 700 verenigingen naar de ALV te gaan. 40% van de aanwezigen heeft 

de voorkeur om tot kieskringen te komen.  

• Waarom niet van elke federatie een afgevaardigde in het tijdelijke bestuur? Dan wordt de 

tijdelijke Raad van Toezicht te groot.  

• Wie neemt de zitting in de Raad van Toezicht? De personen die zich hiervoor aanmelden, 

worden beoordeeld of ze kunnen besturen en mogen geen andere functies uitvoeren.  

Financiën  

• Waar zijn de bestuurskosten? Die zijn eruit gehaald, want deze bestaan op federatief niveau 

niet meer.  

• Het aantal fte's stijgt licht, wat zijn de cijfers daarvan? De totale organisatie gaat ongeveer 

met 4,6 fte omhoog.   

• Is de derde hengeltoestemming de melkkoe voor de nieuwe organisatie? Het geld zou terug 

moeten vloeien naar de karpervissers. Er staat o.a. een toename van controle en handhaving 

tegenover en er vinden meerdere karperuitzettingen per jaar plaats. We hebben gekeken of 

de 3de hengel- en nachtvistoestemming opgenomen kan worden in de VISpas. Maar dit zou 

tot een forse contributieverhoging van meerdere euro's leiden. Dan zou de grote groep 
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moeten betalen voor de extra mogelijkheden van een kleine groep. Dat vinden we niet 

eerlijk. 

• Zitten de extra boa's ook in de afdrachtsverhoging? Ja  

• Onder het kopje wedstrijden staat bijna 1 miljoen en bij belangenbehartiging 164k. Hoe kan 

dit verschil zo groot zijn? Het is bij wedstrijden 830.000 euro. Dit zijn de out of pocket 

kosten. Hier staan de kosten en niet de personele kosten. Op de volgende slide staan de 

personele kosten, die zijn opgenomen onder een andere post.  

• We hebben te maken met een bevolkingsgroei. Je hebt een soort basisbedrag voor een 

aantal leden en de daaropvolgende leden kosten niet persé meer in de overhead. Dat klopt 

en daarom is al jarenlang de landelijke afdracht niet verhoogd.  

• Het eigen vermogen van de federatie, wat gebeurt daarmee? Op de slide staat wat met de 

reserves gebeurt. Na aftrek van een aantal posten zoals continuïteitsreserve, 

bestemmingsreserves (blijft ook in regio) en implementatie kosten blijft er nog een deel 

over. Dit komt in een regionaal fonds, waar verenigingen aanvragen voor kunnen indienen. 

Dit wordt behandeld door het regiokantoor. 

• Is er al bekend wat er met het regiogeld gedaan kan worden? HSV's kunnen aanvragen doen 

voor projecten en 75% van het bedrag wordt maximaal vergoed met een totaal gesteld 

maximumbedrag van 12.500 euro.  

• Stel dat één federatie niet aansluit bij de fusie, blijft de afdracht dan hetzelfde? Het hangt af 

van welke federatie niet zou willen aansluiten, maar in principe blijft deze hetzelfde.  

Overige vragen  

• Krijgen we de presentatie toegestuurd? Ja, samen met de vragen en antwoorden die tijdens 

alle regioavonden landelijk worden gesteld. Op 3 april vindt de laatste regioavond plaats.  

• Wat wordt de juridische status van de Sportvisunie? Een vereniging. Een organisatie zonder 

winstoogmerk.  

• Anbi status nagaan  

• Zijn er nog moties op plannen mogelijk? We sturen aan zeven verenigingen dezelfde stukken 

en er wordt op elke ALV gelijktijdig gestemd. Het is niet mogelijk om tijdens de ALV 

wijzigingen in de besluiten aan te brengen.  Eventuele gevraagde wijzigingen leggen we vast 

in de notulen van elke ALV. Deze worden behandeld in de eerste vergadering van de 

ledenraad. Daar kan dan bepaald worden wat met deze gevraagde wijzigingen gebeurt. 

• Kun je je eigen ledenadministratie nog steeds behouden na de fusie? Jazeker, daar verandert 

niets aan.  

• Kunnen we alvast gaan doorrekenen als een federatie niet aansluit? Dat is lastig, omdat er 

heel veel varianten mogelijk zijn. 

• Wanneer een federatie niet aansluit bij de fusie, kan een HSV uit die federatie zich dan 

alsnog aansluiten bij de fusie? Ja, dat is mogelijk.  

• Wanneer er onderhandeld wordt bij een natuurorganisatie, wie neemt dan de 

leiding? Degene die de visrechthebbende van het water is, is leading in deze. Echter trekken 

we als koepelorganisatie samen op met de vereniging. Je kunt als landelijke organisatie 

beter het overzicht behouden en lering trekken uit ervaringen bij andere regio's. De 

verschillende natuurorganisaties zijn immers ook landelijke organisaties.  
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• Staatsbosbeheer en Natuurmonumenten sluiten steeds meer stekken af voor de sportvisser, 

wat gaan we daaraan doen? We blijven in gesprek met de natuurorganisaties. Door één 

grote landelijk organisatie te zijn, heb je meer slagkracht dan alleen als federatie in gesprek 

te gaan. Er gaat veel tijd in belangenbehartiging zitten om aan tafel te komen en te blijven 

bij de natuurorganisaties. Je staat sterker als één organisatie wanneer je de belangen 

behartigt van 700.000 vissers.  

• Geef een voorbeeld waar de federaties het onderling niet eens zijn met elkaar? We 

bundelen de krachten op de onderwerpen waar we samen kunnen, maar blijven het lokale 

geluid horen. In Zeeland kan dat gaan over spitvergunningen en in Limburg over beken of 

visvijvers. Door met regiokantoren te werken, houden we het respect voor de lokale 

bezigheden. Je kunt bijvoorbeeld landelijk de controle en handhaving veel beter landelijk 

aansturen, maar de controles worden regionaal uitgevoerd.  
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Sportvisserij Zuidwest Nederland – Den Bosch 

Regioavond: 26 maart  

 

Kerntaken  

Er zijn geen vragen gesteld over dit onderwerp.  

Visrechten  

• Wat is de route als er geconstateerd wordt dat er niet gecontroleerd wordt op landelijk 

ingebracht water? Het advies is nogmaals contact te zoeken met de federatie.  

• Hoe wordt omgegaan met de andere federaties die er in het land zijn, behalve de zeven die 

betrokken zijn bij de fusie, want deze federaties beheren de visrechten? De verenigingen van 

deze federaties zijn aangesloten bij de Sportvisserij Zuidwest Nederland, dus dat is geen 

verandering of probleem. We zullen het gesprek hierover aangaan.  

• Opmerking: Zal een kleine vereniging met twee kleine viswateren, die hun levensader zijn, 

verplicht worden tot inbreng van water. Nee, dit zal niet verplicht worden.  

• Als een vereniging bereid is water te delen, kunnen dan wel de bestaande afspraken die er zijn 

met de gemeente gehandhaafd blijven? Bijvoorbeeld als is afgesproken dat nachtvissen alleen is 

toegestaan voor de eigen leden. Ja, dit is mogelijk. De vereniging mag zelf de voorwaarden 

bepalen, waaronder het water gedeeld wordt.  

(Bestuurlijke) organisatie  

• Hoe word je afgevaardigde van een kieskring? Worden dit niet automatisch vertegenwoordigers 

van grotere HSV’s? Verenigingen zijn erbij gebaad dat de meest geschikte persoon zitting zal 
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nemen in de ledenraad, deze kunnen ook uit kleine verenigingen komen. Bestuurders van alle 

HSV’s mogen zich ook verkiesbaar stellen.  

• Het kan een voordeel zijn mensen voor de Raad van Toezicht te kiezen die op dit moment niets 

met sportvissen te maken hebben. Dit behoort inderdaad ook tot de mogelijkheden.  

• Krijgt de ledenraad/ALV in de nieuwe organisatie invloed op het beleidsplan? De input voor het 

beleidsplan wordt in de regio's en bij de plaatselijke verenigingen opgehaald. Vanzelfsprekend 

wordt de ledenraad betrokken en hebben zij het eindoordeel over het beleidsplan. Het is juist 

belangrijk is dat we de input voor het beleidsplan bottom-up ophalen.   

• Wie komt er in de RvT? Vanwege de overgangsperiode zal er eerst een tijdelijke RvT aangesteld 

worden, in het fusieplan zal hier een voorstel voor meegestuurd worden. De tijdelijke RvT zal 6 

maanden aanblijven, met eventueel een verlenging van 2 maanden. Zij zullen de verkiezingen uit 

gaan schrijven voor de definitieve RvT.  Dus wie daar uiteindelijk in komen weten we nog niet. 

• Is het een stemming of een peiling voor wat betreft de voorkeur voor kieskring/ALV? Het is een 

peiling.  

• Het is toch niet te doen om een ALV te organiseren met 700 HSV’s? Als de meerderheid voor de 

ALV kiest gaan we gewoon een ALV organiseren. Andere landelijke organisaties zoals de 

hockeybond doet dat ook. 

• Zorg dat je reservisten hebt als vertegenwoordiger voor de ledenraad. Dit nemen we mee.  

Uitkomst peiling: 90%/10% voor de kieskringen/ledenraad.  

Financiën  

• Kun je inschatten of het plan van delen viswateren ten koste gaat van de uitgifte van extra 

VISpassen. Er zijn maar 49.000 extra VISpassen uitgegeven. Vraag: Is er een vooruitblik te geven 

over wat de afdracht over 5 jaar zal zijn? Het is niet haalbaar om niet te indexeren, omdat alles 

duurder wordt. Mogelijk zal er jaarlijks een indexering plaatsvinden. 

• Waarom gaat de prijs van de Nachtvistoestemming en 3e Hengeltoestemming verder omhoog? 

De groep met deze extra toestemmingen behoeft een behoorlijk aantal extra controles. Het is 

niet de bedoeling dat alle sportvissers mee gaan betalen voor de extra kosten van dit selecte 

groepje sportvissers.  

• Wanneer wordt er definitief over de contributie beslist? Dat is onderdeel van het fusievoorstel 

en zal tijdens de ALV's van 27 en 28 mei zijn.  

• Is de combivergunning een combinatie van de NachtVISpas en 3e Hengeltoestemming? Dat is 

inderdaad het geval.  
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Sportvisserij MidWest Nederland – Waarland 

Regioavond: 27 maart 2025 

 

Kerntaken  

• Ik mis bij de kerntaken de public relations. Hoe maken we aan de rest van Nederland 

kenbaar wat we allemaal voor goede maatschappelijk dingen doen? Dit begint met de 

kerntaak Belangenbehartiging. We moeten onszelf beter gaan verkopen naar de 

buitenwereld, we zijn daar echt te bescheiden in. We kunnen meer exposure uit 

bijvoorbeeld de VISambulance halen. PR is ook een zeer belangrijke doelstelling welke wordt 

opgepakt binnen de nieuwe landelijke organisatie. Er zijn onlangs al verschillende (lokale) 

campagnes extern uitgezet.  

Visrechten  

• Wij hebben te maken met veel toeristen in ons gebied, deze kopen een VISpas voor hun 

vakantie en het daaropvolgende jaar zijn ze automatisch lid. Dat is vervelend, brengt 

onnodige kosten met zich mee voor onze vereniging. Dat is het voortbestaan van de VISpas. 

Je zou een dag- of weekvergunning kunnen afgeven.   

• Wat als je het water niet kunt inbrengen vanwege gewichtige redenen? De eigenaar van het 

water mag restricties opleggen in de huurovereenkomst. In dit geval valt het water onder 

een uitzondering en kan dit water niet gedeeld worden. 

• Purmerend heeft al haar wateren federatief ingebracht, maar Amsterdam heeft dat niet. Die 

houdt wateren bestemd voor leden van haar vereniging. Bij ons zeggen veel leden op en 

worden lid van Amsterdam. Ze zijn op dezelfde voorwaarden lid als bij onze vereniging, maar 



   
 

Op weg naar SAMEN één  

 

       

28 

hebben toegang tot meerdere wateren. Hoe gaan jullie Amsterdam overtuigen om zoveel 

mogelijk water in te brengen. We blijven in gesprek met Amsterdam om zoveel mogelijk 

water in te brengen. Er is de afgelopen jaren al steeds meer water ingebracht door 

Amsterdam. Echter kan niet al het water ingebracht worden vanwege gewichtige redenen. 

We gaan uit van solidariteit van de verenigingen en we willen de sportvissers zoveel mogelijk 

viswater bieden.   

• Is het mogelijk dat bij 100% inbreng van je water meer vergoedt krijgt? De wateren die niet 

ingebracht mogen worden, worden niet meegerekend. Als we het gesprek blijven aangaan 

met verenigingen die wateren niet hebben ingebracht, wordt er steeds meer ingebracht. We 

gaan de verenigingen niet dwingen om in te brengen.   

(Bestuurlijke) organisatie  

• Kunnen we straks zoveel meer met HSVnet? Er zijn al een aantal bonden die al langere tijd 

gebruik maken van dezelfde software. Je kunt er veel meer mee dan alleen viswater 

reserveringen. Dit gaat veel verenigingen gemak opleveren op verschillende vlakken van het 

besturen van een vereniging.  

• Hoeveel km aan water is er en moeten de 130 boa's deze jaarlijks controleren? Dat is toch 

niet te doen? Alles dagelijks controleren is inderdaad onmogelijk. Belangrijk is gebiedskennis 

en contacten met hengelsportverenigingen om zo efficiënt mogelijk te controleren. De boa's 

onderhouden al heel veel contacten met ‘groene’ organisaties die ook mogen controleren 

op de visserijwet, dit kan echter nog beter. Net als de contacten tussen de boa's en de 

verenigingscontroleurs nog beter kan.  

• Blijven de boa's van MidWest in onze regio? Of gaan ze ook ingezet worden in andere 

regio’s? Vanaf 1 januari 2026 zal niet alles in elke regio dekkend zijn op het gebied van 

controles. Het wordt ter plaatse waar het nodig is, opgebouwd. Het is niet efficiënt om de 

boa's uit onze regio in andere regio's in te zetten. De relaties met ketenpartners moeten 

verder aangehaald worden. Die controleren namelijk ook op de visserijwet.  

• Krijgen we na de fusie verhoging na verhoging? Uiteindelijk zal dit worden beslist door de 

ledenraad. Alles wordt duurder, zo reëel moeten we zijn. We gaan nu na wat het kost om 

bijvoorbeeld een controle uit te voeren en die moet zo effectief mogelijk worden ingezet. 

Een nachtcontrole of controle met de boot is vele malen duurder dan overdag. Als 

vereniging heb je tijdens de ledenvergadering stemrecht om gezamenlijk te bepalen waar de 

gelden aan worden besteed.  

• Er zijn 700k mensen lid en de belangenbehartiging kan en moet veel beter. Is het een goed 

idee om in de waterschappen meer zitting te laten nemen door de sportvissers? Is het 

mogelijk om verkiesbare mensen te vinden vanuit de sportvisserij wereld? Het is een goed 

idee en het wordt meegenomen om daar nu al over na te denken voor de aankomende 

waterschapsverkiezingen in 2027. We komen met het huidige plan al verder door meer te 

investeren in belangenbehartiging. Het heeft ook zijn gevaren om dat te vragen aan de 

sportvissers. De sportvisser wil gewoon vissen en is automatisch lid van een vereniging door 

de aanschaf van een VISpas, daar blijkt niet veel actiebereid te zitten of daar specifiek voor 

te stemmen.  
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• Naast de waterschappen hebben we ook rekening te houden met de omgevingsdienst. Dat 

klopt. Er heeft onlangs een stakeholdersanalyse plaatsgevonden; met welke organisaties 

hebben wij te maken binnen welk gebied. Daardoor wordt het steeds inzichtelijker en 

kunnen we gericht contacten leggen.  

• Wat is de zittingstermijn van een kieskring? Eén termijn is drie jaar.  

• Mag je als bestuurslid van een hengelsportvereniging ook namens een kieskring gekozen 

worden? Ja, dat mag.  

• Komt er een commissie voor een kiespersoon? Er komt een commissie die beoordeeld of 

een kandidaat geschikt is, maar de verenigingen bepalen uiteindelijk wie het wordt.  

• Wie kiezen de leden van de Raad van Toezicht?  Er komt een profiel voor leden van de RvT. 

Er komt een onafhankelijke selectiecommissie die de mensen voorstelt aan de ledenraad. 

Dus de ledenraad neemt het besluit. 

• Hoe wordt het MT benoemd? Kunnen daar ook personen vanuit de federatie in 

plaatsnemen? Er volgt een gedegen sollicitatieprocedure voor het MT. Er is voor het huidige 

personeel baangarantie afgegeven dus iedereen binnen de huidige werkorganisatie mag 

solliciteren.  

• Hoeveel leden zitten er in een kieskring? 25.000 tot 35.000 VISpashouders.  

• Je draagt als kiespersoon een behoorlijke verantwoordelijkheid namens alle leden. Je kunt 

het vergelijken met de huidige bestuursleden van de federatie. Het is geen functie waar je 

dagelijks mee bezig bent. Het is dus niet een functie zoals in het huidige bestuur van een 

federatie, de taken zijn heel anders. Als kiespersoon bepaal je gezamenlijk met de 

verenigingen de koers binnen je kieskring, welke je vervolgens uitdraagt tijdens een ALV.   

• Is het realistisch om dat in twee ledenvergaderingen per jaar te doen? Doe het vooral in één 

ALV, omdat het voor een vereniging beter is in te passen. Het scheelt ook veel werk en tijd. 

Je hebt een boekhoudkundig jaar en een verenigingsjaar. Beide lopen niet gelijktijdig. Je legt 

in november je begroting voor het volgende jaar vast.  

• Wordt er rekening gehouden met het scenario als er geen kiespersoon gevonden wordt? Dat 

is in theorie mogelijk. Je kunt kijken naar andere kieskringen of daar mogelijk meerdere 

kandidaten beschikbaar zijn.  

• Wat zijn de voordelen van de kieskringen? Als collectief kun je binnen die kieskring een 

duidelijker lokaal/regionaal geluid laten horen tijdens de ALV.  

• Je geeft de kiespersoon heel veel macht en heel veel werk. Dat valt in de praktijk erg mee, 

het is een bundelende kracht. De regiokantoren blijven tweejaarlijks regiobijeenkomsten 

organiseren zoals deze avond. Zo blijft het regiokantoor ook op de hoogte van de zaken die 

spelen.  

• Uit hoeveel verenigingen bestaat een kieskring gemiddeld? Het grootste gedeelte zit tussen 

de 5-15 verenigingen per kieskring.  

• Wat zijn de voor- en nadelen van beide bestuurlijke vormen? Beide hebben voor- en 

nadelen. De KNVB heeft bijvoorbeeld kieskringen. De hockeybond heeft één landelijke ALV.  

• Bij de handbalbond zie je twee kiespersonen in een kieskring. Zou dat een mogelijkheid 

kunnen zijn voor onze nieuwe organisatie? Dan krijgen we meer dan 55 personen in de 

ledenraad, dat wordt wel heel groot voor een goede vergadering. 



   
 

Op weg naar SAMEN één  

 

       

30 

 Voorkeur: Ruime meerderheid (90 %) voor Kieskringen  

• Hoe gaat zo een verkiezing in zijn werk? Er wordt een profiel opgesteld en dat wordt gedeeld 

met de achterban. Dan kunnen mensen zich aanmelden. Vervolgens vinden verkiezingen 

plaats. De nieuwe organisatie begeleidt de verenigingen en kieskringen hierin.   

Financiën  

• Is er een indexcijfer gekoppeld aan de afdracht? Ja, dat klopt.  

• De meeste verenigingen hebben hun ALV al gehad, zorg dat de federatie eerder komt met 

de hoogte van afdracht, zodat de verenigingen dit met hun eigen ALV kunnen 

doorvoeren. Het blijft nu nog steeds een voorstel wat door de verenigingen op de ALV 

vastgesteld.   

• Waar kunnen we zien hoeveel er over is in de regiofonds? Tijdens de federatieve ALV wordt 

het boekjaar 2024 afgesloten. Daar vanuit wordt gerekend volgens het schema zoals op de 

slide staat. 

• Waarom is de post onvoorzien een raar bedrag? Het is een bedrag om de begroting te laten 

sluiten; een zgn sluitpost.  

• Er zit een verschil tussen de kantoorkosten en de huisvestingskosten. Huisvesting is huur en 

kantoorkosten zijn bijvoorbeeld pennen en papier.  

Overige vragen  

• Komen er nieuwe statuten voor de nieuwe organisatie? Ja, er worden nieuwe statuten 

opgesteld en deze worden eind april aan de verenigingen aangeboden met de overige ALV 

stukken.   

• Wat gaan we concreet nou merken van de eenwording? De hulp is er nu al! De doelstelling is 

om die hulp nog te verbeteren. Voor de dagelijkse gang van zaken zal er voor MidWest niet 

veel veranderen. Het voordeel zit vooral in het landelijk van kennis delen, ontwikkelingen en 

belangenbehartiging. De uitvoering blijft lokaal en de overige zaken vinden landelijk plaats.  

• Op welke ALV wordt wat vastgesteld? Tijdens de federatieve ALV's wordt gestemd om voor 

of tegen de fusie te stemmen. De landelijke stemming waarin de zeven federaties samen 

zitten vindt 28 juni plaats tijdens de ALV van Sportvisserij Nederland.  

• Kan ik voordat we een besluit maken, hier nog met mijn medebestuurders over van 

gedachten wisselen? Jazeker. De federatieve ledenvergadering vindt op 27 mei plaats en dan 

worden de besluiten genomen. Een maand daarvoor krijgen alle verenigingen alle stukken. 

Dus daar is nog zeker tijd voor. Als er tussentijds vragen zijn, neem dan vooral contact op 

met je federatie of SVN.  

• Kunnen we dit verhaal ook op papier krijgen? Jazeker. Op 3 april vindt de laatste regioavond 

plaats en daarna volgen de verslagen van elke regioavond. Eind april krijgen de verenigingen 

alle stukken voor de ALV van de federatie. Daar zitten ook alle fusiedocumenten bij zoals 

statuten etc. 
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Hengelsport Federatie Midden Nederland – Tiel 

Regioavond: 31 maart 2025  

 

Kerntaken 

• Willen we met of zonder HSV's nog vissen over 10 jaar? (omdat je alles naar je organisatie 

toetrekt). HSV's vormen de basis van de organisatie. Er wordt ingezet op het verbeteren van 

de ondersteuning en service aan de HSV's. Juist door deze fusie willen we de sportvisserij 

voor de toekomst veilig stellen. 

• Oranjekleur logo doet denken aan een oranje VISpas – voor HSV's die geen viswater wilden 

delen. We gebruiken vier kleuren voor het logo. Oranje voor de Sport (zoals NOC*NSF, 

andere sportbonden), blauw voor het water, groen voor de waterkant en wit als steunkleur. 

• Waarom krijgen we de pasjes niet voor onze verenigingscontroleurs? Alleen controleurs die 

de cursus controle succesvol afronden krijgen een controleurspas. Wanneer een HSV zelf 

controleurs aanstelt die geen cursus hebben gevolgd, kan de HSV zelf controleurspasjes 

maken en verstrekken.  

• Is het doel 70.000 personen of controles? Het gaat om controles, dus een persoon kan vaker 

gecontroleerd worden (dit gebeurt circa bij 5% van de personen). 

Visrechten 

• Zet de nieuwe organisatie in op verplichte inbreng? Nee, alleen gaan we actiever aan de slag 

met verleiden, waarbij we ons eerst richten op vaarwegen en meren en plassen groter dan 

50 ha. Als het in de statuten wordt opgenomen als je meer dan 50 hectare verplicht moet 

worden, dan heb je er niks mee over te zeggen? Nee, er zijn uitzonderingen, die hebben we 
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in kaart gebracht. En je kunt altijd als vereniging de voorwaarden bepalen waaronder gevist 

mag worden. 

• De subsidie voor het delen van water snappen we niet. Bij verbeteringen voor gedeeld water 

krijg je een hoger subsidiebedrag dan wanneer het water niet is gedeeld. 

• Onderhoud en beheer, wat valt hieronder? Bij Zuidwest werken ze met een aannemer, 

hebben de voorzieningen in kaart gebracht en de aannemer onderhoudt deze een x aantal 

keer per jaar. Voor verenigingen die wateren delen waarlangs voorzieningen liggen, kan dit 

meegenomen worden in het landelijk onderhoud zonder kosten voor de vereniging.  

• Hoeveel droge verenigingen hebben we? Wij als natte verenigingen maken kosten voor 

onderhoud van viswater, terwijl er droge verenigingen zijn die geen eigen water/kosten 

hebben. Dat is heel verschillend in Nederland. In het noorden zijn veel verenigingen 'droog’ 

omdat het water is overgedragen aan de federatie. Dit is trouwens niet ons plan. In de 

toekomst kunnen droge verenigingen minder makkelijk lid worden, zij moeten nadrukkelijk 

aantonen dat zij een meerwaarde bieden als vereniging voor de sportvisserij. 

• Opijnen – wij hebben een stuk water gehuurd van een beroepsvisser – dit levert ons 500 

leden op die we kwijtraken als we het landelijk delen. Wij merken niet dat verenigingen 

(veel) leden verliezen bij het delen van wateren. Maar we gaan graag met u in gesprek om 

de problematiek te bespreken.  

• We gaan qua afdracht omhoog, doordat we de goedkoopste federatie zijn. Krijg je dan 

korting als je water niet inbrengt? De goedkoopste federatie is Zuidwest. De dienstverlening 

zal landelijk verbeteren, we geven geen korting. Bovendien zou een verhoging gezien de 

inflatie sowieso noodzakelijk zijn. 

• Waarom moeten we een landelijke afdracht betalen, als we leden hebben die alleen in eigen 

verenigingswater willen vissen? De landelijke afdracht is om de organisatie te betalen die 

jullie op lange termijn kunnen bijstaan, het voortbestaan van de sportvisserij blijven 

garanderen, zoals met belangenbehartiging.   

• Wat is de juridische consequentie als ik het water niet inbreng? Je voldoet niet aan de 

statuten, waarbij uitzonderingen altijd mogelijk zijn. Na 3 jaar wordt het maatregelenpakket 

zoals het er nu ligt geëvalueerd. 

• Hoe gaan jullie om met groot Rotterdam en het Groene Hart, m.b.t. het niet inbrengen van 

water? We zijn met hen in gesprek. Ook tussen de deze verenigingen zitten trouwens 

verschillen. 

(Bestuurlijke) organisatie 

• Vrijwillige en professionele boa’s, krijgen de vrijwillige boa’s een vergoeding? Ja, die krijgen 

ze. 

• Regiomanagers – pleidooi overal directeur noemen; waarom representativiteit in de regio’s 

(als je in gesprek wilt met bijv. een gemeente).  De naamgeving kan inderdaad van belang 

zijn, maar er zitten grote verschillen tussen de regio's.  

• Er moeten consequenties zijn als medewerkers vaker geen reactie geven richting 

verenigingen. Zeker. We gaan het werkproces zodanig inrichten dat we beter zien hoe 

vragen worden behandeld (ticket-systeem). Daarmee willen we de dienstverlening 

verbeteren. 
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• Is er een directiestatuut wat de rol/functie van directeur/bestuurder inhoudt. Ja, dat is er. Er 

wordt straks verder toegelicht o.a. wat de Raad van Toezicht gaat doen. 

• Wat wordt de verbetering qua organisatie? Dat zie je o.a. in de kerntaken fte. 

• Komt er een voordracht voor lid van Raad van Toezicht? Ja, met de nodige criteria. 

Peiling voorkeur: Een ruime meerderheid stemt voor Kieskringen.  

Financiën 

• Waarom gaat de afdracht omhoog als we gaan fuseren, de organisatieveranderingen zouden 

toch juist kostenbesparend moeten zijn? Het gaat niet om een fusie vanwege financiële 

redenen. De schaalvergroting wordt juist gebruikt om de dienstverlening vanuit de 

regiokantoren uit te breiden. Voor een toekomstbestendige sportvisserij moeten wij onze 

organisatie zo goed mogelijk inrichten. 

• Nachtvissen en 3e hengel, het bedrag eindigt op een 4. Dat gaan we na, uiteindelijke 

begroting zal op 1.000 tallen worden afgerond. 

• Als verenigingen verplicht worden om wateren in te brengen, dan gaat het aantal 2e 

VISpassen significant naar beneden. Dat geldt alleen voor de HSV's. Sportvissers betalen 

maar 1x een afdracht aan de Sportvisunie. 

• Kan het juridisch dat we een regiofonds hebben? Ja, dat kan. Het wordt een lijst met HSV’s 

uit Federatie Midden Nederland die hier een beroep op kan doen. Het regiokantoor 

beoordeelt de aanvragen.  

Overige vragen 

• We vinden dat er nu wel erg veel druk op wordt gezet (opmerking). We gaan toe naar het 

moment dat alle stukken gereed moeten zijn voor de ALV's. En we snappen dat er nu meer 

druk op komt. 

• Wat als er meerdere federaties niet mee willen? Dan moeten we een nieuwe berekening 

maken.  

• Wat als je als HSV mee wil, maar de federatie wil niet mee? Dan kan de HSV zich individueel 

aansluiten bij de Sportvisunie.   
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Sportvisserij Oost-Nederland – Meppel 

Regioavond: 1 april 2025 

 
 

Visrechten 

• Wordt het inbrengen van water statutair vastgelegd? Ja. 
• 50 hectare is dat aaneengesloten water? Ja. 

• Waarom is er überhaupt een toeslag voor een derde hengel of nachtvistoestemming? We 
hebben gekeken of de 3de hengel- en nachtvistoestemming opgenomen kan worden in de 
VISpas. Maar dit zou tot een forse contributieverhoging van meerdere euro's leiden. Dan zou 
de grote groep moeten betalen voor de extra mogelijkheden van een kleine groep. Dat 
vinden we niet eerlijk. 

• Kan de jeugdvispas niet naar 18 jaar. Waarom moet je vanaf 14 jaar het volle tarief betalen? 
Dit kost ons leden. Dit is gekoppeld aan het feit dat je tot 14 jaar onder begeleiding zonder 
wettelijke toestemming mag vissen. Door onderzoek is aangetoond dat sporten goedkoper 
maken geen reden is voor jongeren om te blijven sporten/vissen.  
 

(Bestuurlijke) organisatie 

• Er zijn nu veel open eindjes. Gaat bijvoorbeeld het verplicht water inbrengen na de 

eenwording niet alsnog worden doorgevoerd? Kunnen we statutair vastleggen dat er in de 

toekomst geen zaken worden veranderd. We gaan de HSV's nog in webinar meenemen over 

een uitleg van de statuten. We blijven een vereniging waarin de ALV beslist over de statuten. 

• Wanneer zijn de statuten klaar? Je krijgt ze als HSV minimaal een maand van tevoren. Dus 

uiterlijk 26 april. En vóór jullie ALV organiseren we ook nog een aantal webinars om de HSV's 

toelichting te geven over de statuten.  

• HSVnet en andere ondersteuning. Waar ligt deze ondersteuning? Is dat centraal of regionaal. 

Als ik nu een e-mail stuur mag ik hopen binnen 2 maand een reactie te krijgen. Waar de 
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ondersteuning ligt hangt af van de vraag. De contacten verlopen in eerste instantie altijd via 

het regiokantoor. Met een ticketsysteem willen we voorkomen dat antwoorden te lang op 

zich laten wachten. 

• Het eerste aanspreekpunt van de HSV's zal het regiokantoor blijven. Met op de achterhand 

het landelijke kantoor. 

• Komt er een voorziening voor een digitale nieuwsbrief voor de clubs? Ja, dat is straks een 

onderdeel van HSVnet. 

• We moeten alles samendoen. Maar als je niet deelt dan krijg je heel veel (ondersteuning) 

niet meer. Met andere woorden: Als we niet delen, zoek je het maar uit. Dat staat haaks op 

jullie eerste opmerking met alles samendoen. De huidige dienstverlening is de basis, dus je 

blijft ondersteuning houden, je gaat er niet op achteruit. Als je als club water deelt, je laat 

andere sportvissers in jouw water vissen, dan is het logisch dat alle sportvissers meebetalen 

aan de kosten van dat water. Dat krijg je er dus extra bij.  

• We doen nu al heel veel dingen goed. Stel we gaan niet mee in de eenwording. Krijgen we 

dan nog wel de controles van de boa’s of niet. Ik ben bang dat het straks juist allemaal 

minder wordt. Zeker worden dingen nu ook goed gedaan. Maar wij willen dat het nog beter 

gaat. Dat is nodig voor een toekomstbestendige sportvisserij. De organisatie wordt niet veel 

groter. Je hebt nu het gevoel dat jullie het als Oost goed voor elkaar hebben, dat komt ook 

door de landelijke organisatie die op de achtergrond ook heel veel doet. Dat valt inderdaad 

weg wanneer je niet meer meedoet. En de vraag is of je dan alles nog kunt doen. Ook met 

name richting de maatschappelijke veranderingen zoals de PvdD. Je kunt het wellicht als 

federatie gewoon redden, maar het wordt wel lastiger omdat je veel ondersteuning mist. 

• Belangenbehartiging. Wat is het verschil tussen huidige en toekomstige situatie, want ze 

werken nu toch ook landelijk samen? Er is nu niet 1 groep mensen die hieraan werken. Het 

zijn nu 8 autonome organisaties met 8 eigen besturen die allemaal apart beslissen over veel 

zaken. Er zijn te veel schakels. Als we een organisatie zijn kunnen we sneller en beter 

samenwerken. Plus we kunnen dan veel beter met 1 mond en 1 stem praten.  

• We hebben nu 1 belangenbehartiger. Is het gebied niet erg groot voor 1 persoon? We 

hebben met de huidige belangenbehartigers gesproken en zij hebben aangegeven hoe groot 

een gebied zij aan kunnen. Daarop is de voorgestelde indeling gebaseerd. Dat is ook het 

voordeel van samengaan. Dan kunnen we de capaciteit beter indelen. 

• Je hebt het nu over een reorganisatie. Hoeveel mensen komen erbij? Ongeveer 3. Het doel 

van het samengaan is niet kostenbesparing, maar dienstverlening te vergroten. Er zullen ook 

personen opnieuw moeten solliciteren op nieuwe functies. 

• Moeten (nieuwe) werknemers ook affiniteit hebben met de sport? Ja, maar het is niet altijd 

noodzakelijk. Je moet een mix hebben. Echte sportvissers zijn niet bij voorbaat het meest 

geschikt voor alle functies. Je moet wel de juiste capaciteiten hebben.  

• Waar komt de nieuwe adjunct-directeur vandaan? Kan intern, maar wellicht wordt deze 

extern aangetrokken. 

• Hoe weet je of iemand voor de ledenraad capabel is? Er komt een onafhankelijke commissie 

die ook op dit profiel toetst en bekijkt of hij/zij capabel is. Dit biedt geen 100% garantie, 

maar het is wel een filter. Je mag als club uiteindelijk zelf wel/niet kiezen voor deze persoon. 
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• Hoelang blijft de vertegenwoordiger van een kieskring in functie? Het zijn beperkte 

termijnen. Maximaal drie termijnen van 3 jaar. 

• Hoe ga je zo’n landelijke ALV organiseren? Het is natuurlijk de vraag of alle HSV's komen, 

maar je kunt er een leuk programma van maken en dingen ernaast organiseren. En wellicht 

moeten mensen vooraf vragen stellen om zaken te kunnen stroomlijnen. Er zijn landelijke 

sportbonden die een ALV organiseren met alle verenigingen en er zijn sportbonden die 

werken met kieskringen. Beide komt voor. 

• Wie zitten er in Raad van Toezicht en hoe gekozen worden zij gekozen? Er zitten 5 leden in 

met bepaalde profielen. Er is een selectiecommissie. Uiteindelijk zal de ledenraad ze 

benoemen.  

• Is het niet de slager die zijn eigen vlees keurt wanneer je start met een RvT bestaande uit 

huidige landelijke en federatieve bestuursleden? We begrijpen die vraag, maar het is 

tijdelijk. Je wilt voor die periode ook mensen die goed ingewerkt zijn in de materie. Na 6 

maanden (maximaal 8) worden er nieuwe leden gekozen. 

Peiling 60/40 voor de landelijke ALV. 

Financiën 

• Oost-Nederland ondersteunt ons nu wel bij niet ingebrachte wateren. Dat is een groot goed. 

Als we minder subsidie krijgen bij niet inbrengen van wateren, betekent dat dan dat we ook 

minder contributie gaan betalen? Heeft het transitieteam daar ook over nagedacht? We 

blijven verenigingen ondersteunen, ook bij niet ingebracht water. De contributie is voor 

iedereen gelijk. Er zit ook een andere kant aan het verhaal. De subsidie wordt door alle leden 

opgebracht. Het zou vreemd zijn dat die subsidie naar wateren gaat waar zij zelf niet mogen 

vissen. Via het regiofonds kan zonder onderscheid tussen wel of niet ingebracht water 

subsidie worden verkregen. 

• Personeelskosten zet je bijna op een ton per persoon. Klopt dat wel? Dat klopt, maar dit 

krijgen de medewerkers niet. Er gaat heel veel af met afdrachten, pension, heffingen, enz. 

We houden ons netjes aan de cao.  

• Wie gaat over toekenning van het regiofonds? Het regiokantoor, want zij kennen jullie. 

• Wordt er rekening gehouden met het financiële risico wanneer een federatie afhaakt. Ja, 

daar zijn we ons van bewust. De begroting zal niet opeens instorten, maar zijn ons wel 

bewust van het financiële risico. 

• De nachtvis- en derde hengel toestemming gaat omhoog. Krijg de vereniging iets van die 

verhoging? We hebben veel overlast van nachtvissen maar krijgen geen vergoeding. Nee, er 

zit geen vergoeding op voor de vereniging. We willen wel investeren op controle en 

handhaving. Juist dat soort plaatselijke excessen doorgeven aan het regiokantoor. De boa’s 

kunnen hier dan op worden ingezet. 

  

Overige vragen 

• Het advies om het stukje over controle en handhaving m.b.t. het niet ingebrachte water toch 

te herzien. Ook met oog op dierenwelzijn en de veranderende maatschappij. We willen juist 

meer inzetten op controle en handhaving, zeker daar waar regelmatig misstanden 

plaatsvinden is boa inzet mogelijk. 
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• We kunnen toch veel meer winnen met ook federatieve controleurs? We kunnen hier nog 

een wereld winnen inderdaad. Daarom gaan we hier ook op inzetten en uitbreiden. 

• Wordt het probleem met controleren niet groter wanneer er meer water wordt ingebracht? 

Nee, we gaan de capaciteit ook uitbreiden.  

• Als we nu al alles controleren. Hoezo kan het in eenwording dan nog beter worden. Er 

verandert dan toch niks? We controleren nu nog niet alles. Doordat we het landelijk 

organiseren komt er meer tijd en ruimte voor controles. We gaan ook extra boa’s aanstellen. 

• Blijven de boa’s, werken binnen de federatieve grenzen? De federatieve grenzen zijn niet 

altijd even logisch. Door dit gezamenlijk aan te pakken, worden we ook flexibeler. Kunnen 

we elkaar helpen. De dienstverlening blijft gebeuren vanuit de federatie kantoren in de 

huidige regio's. Dat is ook de standplaats van de boa’s. Ze kunnen evt. wel makkelijker grens 

overstijgend werken mocht dat nodig zijn, maar niet ongevraagd.   

• Hoeveel boa’s zijn er in Oost-Nederlands actief? 13 zowel beroeps als vrijwillig. 

• Kunnen de uitgeschreven bonnen/boetes ook terugvloeien naar de visserij? Nee, dat gaat 

naar het Rijk. We krijgen wel een kleine subsidie van de overheid voor de boa’s. 

• Gaat er wat veranderen aan de wedstrijden? Veel mensen zijn afgehaakt door de regels en 

eisen. Dit maakt de wedstrijdsport stuk. Ja, we werken nu samen om het beter te kunnen 

doen. Ook met mensen uit de praktijk. Er is nu te veel overlap.  

• Waarom is er nu de “eis” dat je geen foto’s meer van een vis mag maken? Er mogen bij 

wedstrijden inderdaad geen foto’s meer worden gemaakt waarbij volle leefnetten op de 

kant liggen met alle vis boven op elkaar. Dit heeft te maken met dierenwelzijn en risico's 

m.b.t. ons imago. Over deze onderwerpen hebben we het met z’n allen. We willen een 

duurzame organisatie zijn die ook staat voor een goede omgang met vis. Het imago en de 

beeldvorming van volle leefnetten met daarin vissen die op elkaar liggen of op een harde 

ondergrond (op stenen in het zand, enz.) past daar niet helemaal bij. Wel mag ook bij 

wedstrijden gewoon een foto worden gemaakt van vis die netjes wordt opgehouden met 

twee handen. 

• Hoe zit het met de waterschappen en belangenbehartiging (Emmeloord). Heb ik dan met 

twee partijen te maken? We zitten op dat kaartje niet bij Oost getekend. Maar bij de 

ledenraad wel. Blijft Oost-Nederland wel mijn contactpersoon? Ja, hier zullen we nog eens 

goed naar kijken. Je hebt straks hoe dan ook met één organisatie te maken. De plaatjes van 

belangenbehartiging geven aan hoe wij het intern georganiseerd hebben. Voor jullie blijft 

het regiokantoor (Oost-Nederland) het aanspreekpunt.  

• Dus als bv. Oost tegen stemt. Dan blijft de federatie dus wel bestaan? Ja, als de federatie 

niet meegaat in de fusie. Dan blijft de federatie bestaan, maar er gaan dan wel zaken 

veranderen.  Veel federatieve werkzaamheden worden nu ook al landelijke ondersteunt. Het 

“lijntje”, de verbinding met de landelijke organisatie houdt op te bestaan met alle zaken die 

daarbij horen. Streven is dat we met z'n allen naar een nieuwe organisatie gaan. Dit is beter 

voor de hengelsportverenigingen, de sportvissers en toekomst van de sportvisserij in 

Nederland. 

• Waar ligt de grens of de fusie wel/niet door zal gaan? Dit is lastig te zeggen en ook 

afhankelijk van welke federatie(s) het betreft. Er zijn nog veel vragen en onduidelijkheden. 

Ook m.b.t. de tijdslijn. Er liggen nog geen definitieve stukken. Alle essentiële vragen zijn nog 



   
 

Op weg naar SAMEN één  

 

       

38 

niet beantwoord. En dan is de tijd erg kort. Als club moeten we ook terug naar onze leden. 

Neem dit als TT serieus en neem dit mee. Dit is nu kansloos en voelt alsof de fusie door onze 

strot wordt gedrukt. De tijdslijn is duidelijk, daar werken we al meer dan een jaar aan en zijn 

nog steeds op schema. Ook vorig najaar zijn jullie meegenomen in dit gehele proces. We 

nemen dit zeker serieus, maar werken nu keihard toe naar de federatieve ALV's in mei. We 

proberen jullie de tijd te geven en ook nog extra bijeenkomsten te organiseren. We 

begrijpen wat je zegt en horen uw mening, maar we denken wel dat het kan. 

• De droge verenigingen zijn ook een discussiepunt. Dit is scheef. We kunnen niet opeens 

verenigingen hun lidmaatschap ontzeggen. Daarom willen we ook een verschil proberen te 

maken met het verleidingspakket. Uitgangspunt is om geen nieuwe droge vereniging aan te 

nemen als lid van de nieuwe organisatie. 

• De LVO heeft niet gezegd stop met de droge verenigingen. Ze willen graag onderscheid 

maken. Verder doen heel veel grote verenigingen al dingen zelf die in het verleidingpakket 

staan (die ze missen wanneer ze afhaken). Zou je niet meer onderscheid moeten/kunnen 

maken in de afdracht? Hoe meer je afneemt hoe meer je betaalt? Je mist dan het hele 

solidariteit system. Er gaat hierdoor veel landelijke ondersteuning verloren. 

• Is de solidariteit al niet weg? Want je gaat gewoon door als 1 federatie afhaakt. Dat is geen 

solidariteit. Want als je niet meedoet, dan zoek je het maar uit. Het kan ook niet zo zijn dat 

één federatie alles blokkeert. Als we met 8 organisaties samen gaan dan zullen alle 8 op 

bepaalde onderwerpen iets moeten inschikken. We hebben onderweg zaken geleerd, op de 

vorige regioavonden zijn aanpassingen voorgesteld, een aantal daarvan zijn overgenomen 

maar niet allemaal.  

• Hoe denkt de nieuwe organisatie om te gaan met de beroepsvisserij? Met aantal 

beroepsvissers hebben we goed contact. Met een aantal wat minder. We zijn aan elkaar 

verbonden. We willen de relaties goed houden en daar waar nodig is kunnen ingrijpen als 

het bijvoorbeeld niet op een duurzame verantwoorde manier plaatsvindt. Uitkopen zou een 

optie zijn, maar de beroepsvisserij staat hier zelden voor open. En is ook afhankelijk wat 

zoiets zou kosten. Als een beroepsvisser stopt dan komen de visrechten vrij, maar meestal 

worden die doorgegeven aan een opvolger. 
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Sportvisserij Fryslân - Joure 

Regioavond: 2 april 2025 

 

Kerntaken 

• Vraag uit de zaal. Via HSVnet is er meerdere malen een vraag ingediend, maar er komt maar 

geen reactie. Hoe kan dit? HSVnet is op dit moment een uitdaging is. De vraagsteller wordt 

uitgenodigd om samen te kijken naar zijn vragen. Verwachting is dat wanneer HSVnet over 2 

a 3 maanden goed gaat werken, we er allemaal profijt van gaan hebben. 

Visrechten 

• Visrechten bij andere federaties zijn niet ingebracht mede doordat de visrechten daar liggen 

bij de beroepsvissers. Vraag vanuit de zaal: Is er gesproken met deze beroepsvisser? Met 

een aantal zijn gesprekken gevoerd, dit is zeker niet gemakkelijk. 

• Wij hebben al het water ingebracht, wat zijn voor ons de voordelen? Er wordt verwezen 

naar de opsomming in de presentatie (subsidies etc.). Voor jullie sportvissers, die het meest 

in de eigen omgeving vissen, is dit goed. Dit onderdeel is goed geregeld in Friesland. 

• Kan een water dat is ingebracht door vereniging ook weer worden ingetrokken? Dit is 

mogelijk. 

• Wie gaat hierover is een vraag vanuit de zaal. Doelend op de sheet met betrekking tot het 

verlenen van subsidies en andere voordelen. De regiokantoren spelen hierbij een centrale 

rol. Zij kennen de regio en de verenigingen. 

• Gevraagd wordt over de VBC (Friese boezem). Wie bepaalt wat we daar mogen zeggen? En 

wie gaat de gesprekken aan? Belangrijk daarbij is dat we een eenduidig verhaal hebben in al 

die overleggen. Op de tweede vraag: normaal gesproken zullen hier de regionale 

beroepskrachten aanschuiven. Bestaande regelingen zoals bijvoorbeeld de bijvangstregeling 

blijven bestaan. De bijvangstregeling komt nu ook al voort uit een advies van Sportvisserij 

Nederland. 
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• Hoe worden regio specifieke regelingen nu vastgelegd? In het algemeen reglement 

(voorheen huishoudelijk reglement). De exacte plek moeten we nog bepalen, in overleg met 

de juridische mogelijkheden. 

• Vanuit de zaal wordt opgemerkt dat er een doelstelling is dat water boven de 50 hectare 

moet worden ingebracht, maar dat er uitzonderingen mogelijk zijn. In dat geval moet de 

vereniging met een gegronde reden komen. Zijn de uitzonderingen vastgesteld? Ja, maar dit 

zal niet 100 % dekkend zijn. 

• Hoe kan het zijn dat een visser uit Zuidwest (slechts 67% ingebracht water) hier in Friesland 

(100 % ingebracht water) mag vissen en ik daar nog een VISpas moet kopen? Hoe gaan jullie 

deze negatieve spiraal doorbreken? Er is juist een positieve spiraal. Er wordt juist steeds 

meer water gedeeld de afgelopen jaren. Dat kun je ook zien op de slide met het aantal 

pagina's in de Gezamenlijke Lijst. De laatste 20 jaar is er heel veel water bijgekomen. Geef 

het de tijd die jullie ook hebben gehad.  

• Er wordt aangegeven dat er maar 2% extra water wordt ingebracht kijkend naar de 

PowerPointpresentatie. Dat geeft juist aan dat er al heel veel deelbaar water al ingebracht 

is. 

• Er wordt benoemd vanuit de zaal dat hij veel Friezen kent die nu een VISpas kopen bij een 

andere federatie omdat je dan toch al in Friesland kan vissen. Naar deze cijfers hebben we 

gekeken en dat valt heel erg mee. In totaal zijn iets meer dan 140 mensen woonachtig in 

Friesland lid van een vereniging in Zuidwest bijvoorbeeld. En andersom gaat het om een 

vergelijkbaar klein aantal. 

(Bestuurlijke) organisatie 

• Zijn de statuten er al? Ja. Het concept is al gedeeld met de voorzitters en bestuurder van 

Sportvisserij Nederland.  Dus eind april komen die statuten naar alle verenigingen. 

• Je kunt door de nieuwe structuur en waarbij er meer aansturing van Bilthoven zal komen 

ook mensen met kwaliteit kwijtraken. Het biedt juist de mogelijkheid om die kennis en 

kwaliteiten nog verder te ontwikkelen, omdat je gebruik kunt maken van de kennis van 

Sportvisserij Nederland en de andere federaties. 

• Wij hebben niet de meeste leden (en niet de grootste monden) hebben we dan straks 

minder te zeggen. Dit komt later in de vergadering terug, maar is zeker niet de bedoeling 

• Zit je bij zo’n vergadering ook met een minimumaantal leden dat aanwezig moet zijn? Bij een 

ledenraad ga je er vanuit de gekozen vertegenwoordigers gedreven zijn en dus aanwezig 

zullen zijn bij de vergaderingen. 

• Kun je stemmen van Friesland ook zwaarder later tellen omdat wij al het water inbrengen. 

Nee, dit kan niet. Dit druist in tegen het democratische principe. 

Peiling: er worden weinig handen opgestoken, van degene die hun hand opsteken is het 

grootste deel voor een ledenraad met kieskringen. 

Financiën 

• Verenigingen hebben geen eigen viswater. Wij schenken nu Sportvisserij Friesland een 

bedrag voor de aanleg van voorzieningen. Kan dat nog? Ja, dat kan. En ook na de fusie blijft 

het geld dan in Friesland. 
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• Er wordt gevraagd of er ook bezuinigd gaat worden. Dit was niet de opdracht. De opdracht is 

een sterke organisatie en dat we over 10 jaar nog kan vissen. 

• Wie heeft bepalende factor voor het regiofonds en bestemmingsreserve? Dat is het 

regiokantoor. 
 

Overige vragen 

• Gaat de fusie ook door als er 2 federaties niet meegaan. Lastig om nu te zeggen. Het is ook 

afhankelijk van welke federatie niet meegaat. 
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Sportvisserij Groningen Drenthe – Tynaarlo 

Regioavond: 3 april 2025 

 

Kerntaken  

• Zijn dit allemaal beroeps boa's? In de uitbreiding naar 100-125 boa's zal net zoals nu het 

grootste deel uit vrijwilligers bestaan. Met in ieder geval een coördinator en een beroepsboa per 

regiokantoor. 

• Kan een HSV voor vragen met betrekking tot de ledenadministratie ook nog steeds met het 

regiokantoor bellen? Als eerste aanspreekpunt kan dit zeker. Vragen worden via het 

ticketsysteem gevolgd. 

 

(Bestuurlijke) organisatie  

• Hoe word je afgevaardigde van een kieskring? Worden dit niet automatisch vertegenwoordigers 

van grotere HSV’s? Verenigingen zijn erbij gebaat dat de meest geschikte persoon zitting zal 

nemen in de ledenraad, deze kunnen ook uit kleine verenigingen komen. Bestuurders van HSV's 

mogen zich ook verkiesbaar stellen.  

• Dragen de HSV's kandidaten voor de ledenraad voor? Nee, mensen moeten zichzelf verkiesbaar 

stellen. Natuurlijk is het wel verstandig om dit eerst binnen je eigen HSV te peilen. 

• Het kan een voordeel zijn mensen voor de Raad van Toezicht te kiezen die op dit moment niets 

met sportvissen te maken hebben. Kennis van de sportvisserij is ook belangrijk. Maar het kan 
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ook goed zijn om externen in de RvT te krijgen. Dus dit behoort inderdaad ook tot de 

mogelijkheden.  

• Krijgt de ledenraad/ALV in de nieuwe organisatie invloed op het beleidsplan? De input voor het 

beleidsplan wordt bij de HSV's en de regio's opgehaald, het is juist belangrijk is dat we de input 

voor het beleidsplan bottom-up ophalen. De ALV stelt het beleidsplan vast. 

• Wie komt er in de RvT? Vanwege de overgangsperiode zal er eerst een tijdelijke RvT aangesteld 

worden, in het fusieplan zal het voorstel hiervoor meegestuurd worden. De tijdelijke RvT zal 6 

maanden aanblijven, met eventueel een verlenging van 2 maanden. Zij zullen de verkiezingen uit 

gaan schrijven voor de definitieve RvT.  

• Is het een stemming of een peiling voor wat betreft de voorkeur voor kieskring/ALV? Het is een 

peiling.  

• Het is toch niet te doen om een ALV te organiseren met 700 HSV’s? Als de meerderheid voor de 

ALV kiest gaan we gewoon een ALV organiseren. Er zijn landelijke sportbonden die een ALV met 

alle verenigingen organiseren, dus het is wel mogelijk. 

• De voorzitter van Groningen Drenthe licht toe dat bij een ledenraad het veel makkelijk zal zijn 

om de regionale inbreng te leveren. De mensen in een ledenraad kennen elkaar en het werkt 

veel beter als in een ledenraad de leden uit Groningen Drenthe voor hun belangen opkomen dan 

in een ALV met 700 verenigingen. 

Uitkomst peiling: vrijwel unaniem voor de ledenraad. 

Financiën  

• Wat gebeurt er met de federatieve bijdrage? Die is er straks niet meer, de voorgestelde nieuwe 

afdracht is een combinatie van de huidige landelijke en federatieve afdracht. Voor heel 

Nederland is er dan één afdracht.  

• Zitten de kosten voor de medewerkers die vanuit het regiokantoor in Tynaarlo gaan werken ook 

in de begroting en daarmee de afdracht? Ja, alle medewerkers van de regiokantoren en de 

landelijke organisatie zitten in de begroting. 

• Is het wel eerlijk dat de 3e hengeltoestemming  zoveel duurder zal worden? We hebben gekeken 

of de 3de hengel- en nachtvistoestemming opgenomen kan worden in de VISpas. Maar dit zou 

tot een forse contributieverhoging van meerdere euro's leiden. Dan zou de grote groep moeten 

betalen voor de extra mogelijkheden van een kleine groep. Dat vinden we niet eerlijk. 
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Sportvisserij Zuidwest Nederland – Goes 

Regioavond: 3 april 2025 

 

Visrechten 

• Opm. Het is zeer positief om te merken dat er wordt gestreefd naar zoveel mogelijk water 

delen. Meer water betekent meer mogelijkheden voor onze sportvissers.  

• Neem bijvoorbeeld het uitgestrekte gebied in Zeeland. Hoe wordt gerichte controle bij delen 

van water ingedeeld? We zetten in op uitbreiding van boa’s om zo meer controles te kunnen 

doen. Met het ophogen van de capaciteit ontstaan mogelijkheden om gerichter te kunnen 

controleren, ook in uitgestrekte gebieden zoals in Zeeland. 

• Hoe wordt er gekeken naar droge en natte verenigingen ten opzichte van visrechten? Dit is 

uitvoerig besproken binnen het transitieteam. Er zijn een aantal federaties waar droge 

verenigingen best groot zijn, dus om die te verbieden of laten fuseren met natte 

verenigingen willen we niet. We zetten een ontmoedigingsbeleid in de nieuwe statuten voor 

droge HSV’s om zich aan te melden.  

• Wat is het verschil tussen droog en nat? Een droge vereniging is een vereniging die geen 

eigen water heeft. Een natte vereniging is een vereniging die eigen water heeft en dat deelt 

of niet.   

 

(Bestuurlijke) organisatie 

• Uit welke mensen bestaat de Raad van Toezicht (RvT)? De RvT bestaat uit twee delen. Er 

komt een tijdelijke RvT in de overgangsperiode naar de nieuwe organisatie. Deze zit voor zes 

tot maximaal acht maanden. Deze tijdelijke RvT is straks verantwoordelijk voor het 

benoemen van de nieuwe RvT, het installeren van de nieuwe ondernemingsraad en het 
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organiseren van verkiezingen van de ALV of kieskringen. Deze tijdelijke RvT bestaat uit vijf 

bestuurders van de huidige besturen van de federaties en Sportvisserij Nederland. 

• Kunnen we voorkomen dat iemand met ‘slechte’ bedoelingen (dierenrechtenactivist, etc.) 

verkozen wordt voor de nieuwe RvT? We gaan werken met een officiële sollicitatie waarop 

verschillende gesprekken volgen. Hiermee kunnen we waarschijnlijk al wel aanvoelen of 

filteren of de kandidaat begaan is met de sportvisserij of niet. 

• Hoe wordt gewaarborgd dat de grote besluiten vanuit de organisatie in de kieskringen 

terecht komen? Hoe worden die daar besproken? Deze bijeenkomsten worden gefaciliteerd 

door de regiokantoren en zullen een formele agenda hebben.  

• Wordt het een top-down of bottom-up managementsysteem? Intern is de nieuwe 

organisatie als je kijkt naar directe invloed top-down. (directeur-bestuurder, MT, adjunct-

directeuren en regiomanagers) De ledenraad of de ALV blijft straks het hoogste gremium. 

Dus vanuit dat opzicht gezien is het bottom-up vanuit de hengelsportverenigingen.  

• Hoe zit het met de zwaarteweging voor het aantal stemmen in beide modellen? (kieskringen 

en ALV) In beide modellen is de hoeveelheid stemmen gebaseerd op het ledenaantal van de 

HSV. Bij een ALV stem je rechtstreeks vanuit je HSV. In het geval van een ledenraad 

stemmen de vertegenwoordigers uit de kieskringen in de ALV. 

 

Peiling in de zaal voor de voorkeur voor een ALV of een ledenraad: Met extra uitleg lichte 

voorkeur voor ledenraad. 

 

• Opm. Angst dat een ALV met alle HSV’s een chaos wordt. → organisatorisch is dat de 

verantwoordelijkheid van de organisatie.  

• Opm. HSV’s die uit de randen van het land komen slaan een centraal georganiseerde ALV 

waarschijnlijk over.  

• Opm. Brengt een vertegenwoordiger in de ledenraad over wat er besproken is in de 

kieskring? Het is best een verantwoordelijkheid om alle HSV’s binnen de kieskring te 

vertegenwoordigen. 

• Is in dit digitale tijdperk een digitale ALV geen optie? Dat zou kunnen, maar juist een gesprek 

/ discussie waarin alle standpunten naar voren worden gebracht door verschillende 

personen is belangrijk. Dat gaat digitaal lastiger.  

 

Financiën 

• Heeft het regiofonds te maken met de subsidies zoals genoemd in het gedeeld water 

pakket? Nee, het regiofonds is een andere subsidiepot en staat los van of je water deelt of 

niet.  

• Hoeveel tijd is er uitgetrokken voor de implementatie? We streven ernaar om op 1-1-2026 

de basis van de nieuwe organisatie te hebben staan. Zaken zoals een nieuwe website en de 

implementatie van het nieuwe logo en de nieuwe huisstijl. Het budget dat is opgenomen in 

het overzicht is voor deze eerste versnelling. In de nieuwe begroting is ook een post 

implementatiekosten opgenomen. Hiervoor wordt dan toestemming gevraagd aan de 

ledenraad/ALV.  
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Overige vragen 

• Zijn de statuten die in april worden verzonden in concept of al definitief? Deze zijn definitief, 

maar daar mogen jullie nog wel wat van vinden. Stel er staat iets wat breed gedragen wordt, 

dan brengen we het toch in stemming. De gewenste aanpassing wordt officieel genotuleerd 

en wordt meegenomen in de eerste ledenraad/ALV van de nieuwe organisatie. Alle ALV’s 

van de federaties behandelen dezelfde statuten. Als er een wijziging bij een ALV zou worden 

doorgevoerd, moeten alle federaties een nieuwe ALV uitroepen met termijnen etc.  

• Gaat het stemmen op de ALV met de hand of op papier? Dit hebben we nog niet besproken, 

maar je kunt ervanuit gaan dat het schriftelijk is. 

 


